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Beslutande Ledamöter 

Annelie Wallberg (S), Ordförande 

Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 

Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 

Pernilla Färlin (M) 

Maria Molin (M) 

Stefan Bergen (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) 

Kennet Hedman (M) 

Ulf Nyman (M) § 123-127 

Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Ulf Nyman § 128-149 

Carina Bergen (M) 

Jonas Rask Samuelsson (C) 

Anna-Karin Zachrisson (C) 

Solange Nordh (C) 

Barbro Andin Mattson (C) tjg ersättare istället för William Våhlberg (C) 

Henrik Estander (L) 

Maud Jonsson (L) 

Bertil Skoog (L) 

Roger Kastman (KD) 

Marit Holmstrand (S) § 123-128 

Jan Nordlinder (S) tjg ersättare istället för Marit Holmstrand (S) § 129-149 

Ove Schönning (S) 

Lena Svahn (S) 

Sawsan Ghazal (S) 

Iréne Jonsson (S) § 123-138 

Aden Musdaf Mubarak (S) tjg ersättare istället för Iréne Jonsson (S) § 139-149 

Kristoffer Hansson (S) 

Kristina Michelson (S) 

Walle Olsson (S) 

Maria Fernmalm (S) 

Sara Cedenman (S) tjg ersättare istället för Lennart Canskog (S) 

Gunnar Eriksson (S) 

Kiki Furstedt (V) 

Kristoffer Kavallin (MP) 

Karin Jansson (MP) 

Henrik Karlström (SD) 

Jens Furuskog (SD) 

Sven Persson (SD) 

Magnus Florkölen (-) 

Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Fredrik Röjd (LB) 

Jonny Mill (LB) 

Marie-Louise Hellström (LB) 
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Övriga deltagare Kommunrevisionens ordförande Björn Brink § 128 

Ekonomichef Eric Carlsson § 128 

Kommundirektör Mikael Björk 

Administrativ chef Karin Höglund 

Justerare Kennet Hedman och Kiki Furstedt  

Justeringens plats och tid Digital signering, 2023-11-07 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 123-149 

 Ulrica Swärd Bütikofer   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Kennet Hedman och Kiki Furstedt    
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-10-30 

Datum för anslags upprättande 2023-11-08 

Datum för anslags nedtagande 2023-11-30 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet 

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 20 oktober 2023. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 20 oktober 2023 i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 

i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda ett 

medborgarförslag, två avsägelser och en interpellation får upptas på dagordningen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ledamöternas korta frågor 

Lena Svahn (S) ställer en fråga till utbildningsnämndens ordförande: 

I förra arbetsutskottet fick vi se analysgruppernas förslag över vad som kan göras för 

att nå framgång i KF:s övergripande mål och som utvecklingsreserven enligt styret ska 

bekosta. Styret yrkade att förslagen ska bearbetas vidare på kommande arbetsutskott, 

där politiken ska prioritera bland förslagen. Det skulle vara bra om det visar sig att vi är 

någorlunda överens över blockgränserna. Styret yrkade även att nämnderna ska tycka 

till om förslagen nu. Vilka förslag dom tycker är extra bra, hur mycket av det som kan 

göras inom ram och vilken samverkan med andra förvaltningar man vill se.   

Men i torsdags på utbildningsnämnden gick styret genom ordförande Henrik Estander 

fram med en ramhöjning för 2024 med 10 miljoner på skolan, som ska äskas ur 

utvecklingsreserven. Utan att nämnden fått se förslagen från analysgrupperna, så därför 

var detta också ett beslut med en oenig nämnd.  

 

Därför frågar jag Henrik Estander: Varför agerar du i strid med uppdraget från AU och 

det yrkande du själv skrev ihop? 

 

Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 

 

Lena Svahn (S) ställer en fråga till kommunstyrelsens 1:e vice ordförande: 

 

I ägardirektiven för Ljusdalshem står att bolaget aktivt ska verka för framtagande av 

attraktiva tomter för småhus och flerfamiljshus. VD:n följer det ägardirektivet och 

bevakar ständigt tillgänglig mark. Exemplen är många på de gånger styrelsen beslutat 

anskaffa mark för att följa ägardirektivet. Ett område som kan komma vara intressant i 

frågan är Kramsta hällar, men det har man inte tittat närmare på än, eftersom detalj-

planen inte finns. VD har det under uppsikt och har haft kontakt med storskifteslaget. 

Om det väl blir aktuellt så får styrelsen detta på bordet, inget sker utan styrelsens 

beslut. Henrik Karlström, ledamot i styrelsen för Ljusdalshem, uttalar sig ändå om 

saken offentligt och menar att det har varit maktskifte i kommunen och att Ljusdalshem 

inte har ambition eller intresse runt exploateringen av Kramsta hällar på något sätt. 
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Jag vill därför fråga Henrik Karlström: Hur kommer det sig att du anser dig dels kunna 

företräda styrelsen överhuvudtaget och dels kunna komma med besked därifrån, när 

ärendet inte har varit uppe i styrelsen?  

 

Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 
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§ 123 Dnr KS-00456/2023  

Avsägelse från Roland Johansson (MP) gällande 
uppdraget som ersättare i Arbetsmarknads- och 
socialnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Roland Johansson (MP) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  

 

2.  Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 

 socialnämnden. 

 

3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Roland Johansson (MP) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden.  

 

Ordföranden frågar om Roland Johansson kan beviljas entledigande från sitt 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 12 oktober 2023 

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Förtroendemannaregister 

Roland Johansson, Joanna Kopczynska 

Arbetsmarknads- och socialnämnden, Lön Hälsingland 
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§ 124 Dnr KS-00436/2023  

Avsägelse från Anne Cahling (S) gällande uppdraget 
som ersättare i överförmyndarnämnden för Bollnäs, 
Ovanåker och Ljusdal 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Anne Cahling (S) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  

 

2.  Kristina Michelson (S) väljs till ny ersättare i överförmyndarnämnden för 

 Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal.  

 

3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Anne Cahling (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i överförmyndar-

nämnden för Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal.  

 

Ordföranden frågar om Anne Cahling kan entledigas från sitt uppdrag. Ord-

föranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 4 oktober 2023.  

Yrkanden 

Ove Schönning (S): Kristina Michelson (S) väljs till ny ersättare.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. Ordföran-

den finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Anne Cahling, Kristina Michelson 

Överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 125 Dnr KS-00450/2023  

Avsägelse från Fredrik Röjd (LB) från uppdraget som 
ersättare i överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker 
och Ljusdal 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Fredrik Röjd (LB) beviljas entledigande från sitt uppdrag. 

 

2.  Kevin Mill (LB) väljs till ny ersättare i överförmyndarnämnden i Bollnäs, 

 Ovanåker och Ljusdal. 

 

3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Fredrik Röjd (LB) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal.  

 

Ordföranden frågar om Fredrik Röjd kan beviljas entledigande från sitt 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 11 oktober 2023 

Yrkanden 

Fredrik Röjd (LB): Kevin Mill (LB) väljs till ny ersättare.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal  

Kevin Mill, Fredrik Röjd 

Förtroendemannaregister, Lön Hälsingland 
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§ 126 Dnr KS-00460/2023  

Avsägelse från Lasse Bergqvist (L) gällande uppdragen 
som ersättare i styrelserna för Ljusdal Energibolagen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Lasse Bergqvist (L) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  

 

2.  Simon Bredberg Schönning (L) väljs till ny ersättare i styrelserna för 

 Ljusdal Energibolagen. 

 

3.  Valen gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Lasse Bergqvist (L) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i styrelserna för 

Ljusdal Energibolagen.  

 

Ordföranden frågar om Lasse Bergqvist kan beviljas entledigande från sina 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 17 oktober 2023 

Yrkanden 

Henrik  Estander (L): Simon Bredberg Schönning (L) väljs till ersättare i 

styrelserna för Ljusdal Energibolagen.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Ljusdal Energibolagen 

Lasse Bergqvist, Simon Bredberg Schönning 

Förtroendemannaregister  
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§ 127 Dnr KS-00474/2023  

Avsägelse från Roger Kastman (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i styrelsen för Stiftelsen Karin 
Jonsson i Ångsäter (Ljusdalsbygdens museum) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Roger Kastman (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  

 

2.  Mona Änges (KD) väljs till ny ersättare i styrelsen för stiftelsen Karin 

 Jonsson i Ångsäter (Ljusdalsbygdens museum).  

 

3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Roger Kastman (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i styrelsen för 

stiftelsen Karin Jonsson i Ångsäter (Ljusdalsbygdens museum).  

 

Ordföranden frågar om Roger Kastman kan entledigas från sitt uppdrag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse     

Yrkanden 

Roger Kastman (KD): Mona Änges (KD) väljs till ny ersättare.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Roger Kastman, Mona Änges 

Ljusdalsbygdens museum, Förtroendemannaregister 
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§ 128 Dnr KS-00404/2023  

Delårsrapport för Ljusdals kommun per 31 augusti 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals kommun avseende 

 perioden januari till augusti 2023 godkännes. 

 

2.  Med anledning av rådande omständigheter och berörda nämnders 

 negativa prognoser samt positiv prognos över centrala intäkter förordar 

 Framtid Ljusdal en tillfällig engångsrevidering (ej nivåhöjande inför 2024 

 och framåt) av budget 2023. Det är dock av största vikt att berörda 

 nämnder vidtar åtgärder så att obalanser inte förs över till 2024. 

 

 Budget 2023 revideras enligt följande tillfälliga engångsjustering: 

 utbildningsnämnden +5,3 miljoner kronor, omsorgsnämnden +1,6 

 miljoner kronor, kommunstyrelsen +1,4 miljoner kronor. Detta 

 finansieras genom att posten Statsbidrag utökas med +8,3 miljoner 

 kronor.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningens ekonomienhet har sammanställt 

budgetuppföljning per 31 augusti med helårsprognos för Ljusdals kommun. 

  

Delårsutfallet är sammanlagt 54 miljoner kronor och helårsprognosen är 29 

miljoner kronor vilket är 15 miljoner kronor bättre än helårsbudget. 

 

Investeringar prognostiseras till 111 miljoner kronor vilket är i linje med 

årsbudget. 

 

Nämnderna prognostiserar sammantaget en negativ budgetavvikelse med -

2,8 miljoner kronor. Arbetsmarknads- och socialnämnden prognostiserar ett 

överskott, kommunstyrelsen, utbildningsnämnden och omsorgsnämnden 

prognostiserar ett underskott. Övriga nämnder prognostiserar inga 

avvikelser. 

 

Centrala poster, finansiering och finansnetto prognostiserar sammantaget en 

positiv budgetavvikelse med 18 miljoner kronor. 
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Kommunstyrelsekontoret konstaterar att det prognostiserade resultatet 

uppfyller kommunallagens krav på budget i balans.  

 

För perioden bedöms Ljusdals kommun delvis bedrivit verksamheten utifrån 

en god ekonomisk hushållning. Bedömningen baseras på att kommunens 

fastställda finansiella mål för god ekonomisk hushållning bedöms uppfyllas 

under året, men kommunens fastställda verksamhetsmål för god ekonomisk 

hushållning bedöms inte uppfyllas under året. 

 

Bakgrund 

Uppföljning är en kontinuerlig process för att följa upp, rapportera och styra 

kommunens verksamhet och resurser så att verksamheten utvecklas i 

beslutad riktning.  

 

Uppföljningen ska i första hand fokusera på avvikelser, både ekonomiska 

och verksamhetsmässiga. Genom att fokusera på avvikelser och 

åtgärdsplaner ska uppföljningen säkerställa att verksamheten når de 

beslutade målen och håller sig inom de tilldelade ekonomiska ramarna. 

 

Kommunstyrelsen får kontinuerligt skriftliga uppföljningsrapporter. 

Uppföljning per augusti utgörs av en formell Delårsrapport.  

 

Delårsrapport januari-augusti med helårsprognos 2023 

 

Nedan redovisas en sammanfattning av Delårsrapport januari-augusti med 

helårsprognos 2023. För mer information hänvisas till upprättad rapport 

(separat dokument med bilagor). 

 

Budgetuppföljning januari-augusti                                   

Det bokförda resultatet för kommunen per 31 augusti är 54 miljoner kronor. 

Resultatet beror delvis på naturliga variationer i periodisering av kostnader 

och intäkter. Resultatet är sämre än bokfört resultat motsvarande period 

föregående år (som dock var ett rekordår). Då var resultatet 85 miljoner 

kronor. Under årets första åtta månader har investeringar skett med 52 

miljoner kronor. Största enskilda investeringsobjekt är Ämbarbo förskola, 20 

miljoner kronor. 
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Helårsprognos 2023                                     

Budgetuppföljningen per 31 augusti visar en prognos för helåret 2023 på 29 

miljoner kronor. Budget för året är 14 mnkr vilket innebär en positiv 

budgetavvikelse på totalt 15 miljoner kronor.  

 

Resultat 2023, Mnkr Budget Prognos Avvikelse Kommentar 

Kommunstyrelsen -97,3 -98,7 -1,4 Entledigande Kch 

Samhällsservicenämnd -116,9 -116,9 0 Osäkerhet bränder 

Utbildningsnämnd -503,4 -508,7 -5,3 Gymn, förskola, chefsbyte 

Omsorgsnämnd -484,3 -485,9 -1,6 Personalkostnader 

Arbetsmarkn. & socialnämnd -157,6 -152,1 5,5 Vakanser, plac., försörjn.stöd 

Övriga * -5,5 -5,5 0  

Summa nämnder -1 365 -1 368 -2,8  

Centrala poster/finansiering 1 371 1 394 23 Skatteintäkter, statsbidrag. 

Finansnetto 8 3 -5 Pensionskostnader 

Totalt Drift  14 29 15  

Totalt Investeringar 111 111 0  

* Kommunfullmäktige, Revision, Valnämnd, Jävsnämnd och Överförmyndarnämnd. 

 

Nämndernas sammantagna prognos är negativ och uppgår till -2,8 miljoner 

kronor, vilket motsvarar -0,2 % budgetavvikelse. Inom totalen återfinns 

prognostiserade avvikelser inom arbetsmarknads- och socialnämnden (5,5 

miljoner kronor), utbildningsnämnden (-5,3 miljoner kronor), 

omsorgsnämnden (-1,6 miljoner kronor) samt kommunstyrelsen (-1 

 

,4 miljoner kronor).  

 

Centrala poster och finansiering visar sammantaget en positiv prognos 

jämfört med budget med 23 miljoner kronor och beror främst på positiv 

slutreglering av 2022 års skatteintäkter, positiv preliminär reglering av 2023 

års skatteintäkter samt högre statsbidrag än förväntat. 

 

Finansnetto visar sammantaget på en negativ prognos med -5 miljoner 

kronor som i huvudsak beror främst på högre finansiell del av 

pensionskostnader. 

 

Investeringsprognosen för hela året är 111 miljoner kronor vilket är i linje 

med investeringsbudget (111 miljoner kronor). Tidsförskjutningar kan 

förekomma vilket kan föranleda ombudgeteringar till nästkommande år. 
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Måluppföljning                                    ' 

För perioden bedöms Ljusdals kommun delvis bedrivit verksamheten utifrån 

en god ekonomisk hushållning. Bedömningen baseras på att kommunens 

fastställda finansiella mål för god ekonomisk hushållning bedöms uppfyllas 

under året, men kommunens fastställda verksamhetsmål för god ekonomisk 

hushållning bedöms inte uppfyllas under året. 

 

Bedömning 

Det prognostiserade årsresultatet, 29 miljoner kronor, för Ljusdals kommun 

baserat på budgetuppföljning av utfall per augusti är betydligt bättre än 

årsbudget, 14 miljoner kronor, och innebär ett överskott motsvarande 2,3 % 

andel av skatteintäkter & statsbidrag (budgeterat finansiellt mål: 1 %). 

  

Kommunstyrelsekontoret konstaterar att det prognostiserade resultatet 

uppfyller kommunallagens krav på budget i balans. Den positiva 

budgetavvikelsen beror dock i hög utsträckning på centrala poster av 

engångskaraktär (slutavräkning skatteintäkter 2022 och prognos preliminär 

slutavräkning 2023 samt tillfälligt höjda statsbidrag). 

 

Vidare konstateras att nämnderna totalt sett förväntas uppvisa en budget-

avvikelse med -2,8 miljoner kronor. Inom totalen finns det tre nämnder (KS, 

UN och ON) som prognostiserar negativa prognoser. Enligt 

ekonomistyrnings-reglerna inträder nu ett anställnings- och inköpsstopp för 

dessa nämnder fram till dess att respektive nämnd till kommunstyrelsen 

redovisar en åtgärdsplan. För att säkerställa en långsiktigt hållbar ekonomi är 

det därför nödvändigt att fortsätta arbeta aktivt med åtgärder för att undvika 

att det uppstår obalanser i nämndernas verksamhet framöver.  

 

God ekonomisk hushållning ur ett finansiellt perspektiv bedöms uppnås. God 

ekonomisk hushållning ur ett verksamhetsperspektiv bedöms inte uppnås. 

Den samlade bedömningen blir därigenom att god ekonomisk hushållning 

delvis kommer att uppnås i Ljusdals kommun 2023. 

Med anledning av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 

delårsrapport januari-augusti 2023 med årsprognos godkänns. 

 

Kommunstyrelsen föreslår 12 oktober 2023, § 181 att  

 

1. Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals kommun avseende perioden 

januari till augusti 2023 godkännes. 

 

2. Med anledning av rådande omständigheter och berörda nämnders negativa 

prognoser samt positiv prognos över centrala intäkter förordar Framtid 

Ljusdal en tillfällig engångsrevidering (ej nivåhöjande inför 2024 och 
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framåt) av budget 2023. Det är dock av största vikt att berörda nämnder 

vidtar åtgärder så att obalanser inte förs över till 2024. 

 

Budget 2023 revideras enligt följande tillfälliga engångsjustering: 

utbildningsnämnden +5,3 miljoner kronor, omsorgsnämnden +1,6 miljoner 

kronor, kommunstyrelsen +1,4 miljoner kronor. Detta finansieras genom att 

posten Statsbidrag utökas med +8,3 miljoner kronor.  

 

Ekonomichef Eric Carlsson redogör för delårsrapporten. 

 

Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) redogör för revisorernas 

bedömning av delårsrapporten. Revisorerna bedömer att resultatet i 

delårsrapporten är förenligt med de finansiella mål som fullmäktige beslutat 

om. Revisorerna kan inte bedöma resultatet i delårsrapporten med avseende 

på verksamhetsmålen, eftersom en otillräckligt tydlig rapportering saknas för 

att möjliggöra en bedömning.  

Beslutsunderlag 

Missiv till delårsrapport 

Revisionsrapport översiktlig granskning av delårsrapport 2023 

Revisorernas bedömning av delårsrapport 16 oktober 2023 

Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 181 

Tjänsteskrivelse 5 oktober 2023 

Delårsrapport 2023 Ljusdals kommun 

Tertialrapport 2 år 2023 

Arbetsutskottets protokoll 20 september 2023, § 99 

Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 95 inklusive 

bilagor 

Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 26 september 2023, § 186 

inklusive bilagor 

Utbildningsnämndens protokoll 28 september 2023, § 76 inklusive bilagor 

Omsorgsnämndens protokoll 27 september 2023, § 106 inklusive bilagor 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Marie-Louise 

Hellström (LB) och  Roger Kastman (KD): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. Tillägg: ”För bättre uppföljning av de strategiska 
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programmen och de kommunala målen upprättas ett socialt 

hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut inför årsredovisning 2023.” 

 

Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S), Kristoffer Hansson (S), Marit 

Holmstrand (S) och  Kiki Furstedt (V): Bifall till punkt 1 i 

kommunstyrelsens förslag, avslag på punkt 2 i kommunstyrelsens förslag.  

 

Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins tilläggsyrkande.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkt 1 i 

kommunstyrelsens förslag att godkänna delårsrapport med helårsprognos. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer Pernilla Färlins m fl yrkande om att bifalla punkt 2 i 

kommunstyrelsens förslag om att revidera budget 2023 med tillfälliga 

engångsjusteringar, mot Jonas Rask Samuelssons m fl yrkande om avslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat bifalla Jonas Rask 

Samuelssons m fl yrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för Jonas Rask Samuelssons m fl yrkande, Nej-röst för Pernilla 

Färlins m fl yrkande. 

Omröstningsresultat 1 

Med 23 Nej-röster mot 17 Ja-röster har kommunfullmäktige beslutat bifalla 

Pernilla Färlins m fl yrkande. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 

Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Barbro Andin Mattsson (C) och Kiki 

Furstedt (V) röstar Ja. 

 

Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 

Evensson (M), Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), Kjell Israelsson (M), 

Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L),  

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023 för digital signering
(Signerat, SHA-256 5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699)

Sida 18 av 58



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

19(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Fredrik Röjd (LB), Jonny Mill (LB)l Marie-Louise Hellström (LB), Eva-

Marie Forslin (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP), Henrik 

Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen 

(-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyblom (SD) och Roger Kastman (KD). 

Resevationer 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 

Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Barbro Andin Mattsson (C) och Kiki 

Furstedt (V) reserverar sig mot beslutet.  

 

Propositionsordning 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins och Karin Janssons yrkande om att upprätta ett socialt 

hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut inför årsredovisning 2023. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår detta.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå yrkandet, Nej-röst för att bifalla yrkandet.  

 

Omröstningsresultat 2 

 

Med 38 Ja-röster mot 2 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat avslå 

yrkandet.  

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 

Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Barbro Andin Mattsson (C), Kiki 

Furstedt (V), Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), 

Thomas Evensson (M), Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), Kjell 

Israelsson (M), Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), 

Fredrik Röjd (LB), Jonny Mill (LB)l Marie-Louise Hellström (LB), Eva-

Marie Forslin (LB),  Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD),  
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Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus 

Nyblom (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 

 

Reservationer  

 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot 

beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga nämnder 

Ekonomienheten för verkställande 

Revisionen  

 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023 för digital signering
(Signerat, SHA-256 5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699)

Sida 20 av 58



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

21(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 129 Dnr KS-00413/2023  

Delårsrapporter för de helägda kommunala bolagen 
2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Delårsrapport januari-augusti 2023 för Ljusdals Energiföretag koncernen 

 samt AB Ljusdalshem och AB Ljusdals Servicehus noteras till protokollet 

 och läggs till handlingarna. 

 

2. Verksamheten under perioden januari-augusti 2023 i Ljusdals 

 Energiföretag AB koncernen samt AB Ljusdalshem och AB Ljusdals 

 Servicehus läggs med godkännande till handlingarna då den varit förenlig 

 med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 

 kommunala befogenheterna.  

Sammanfattning av ärendet 

De helägda kommunala bolagen Ljusdals Energiföretag AB och AB 

Ljusdalshem upprättar delårsrapporter för respektive bolag och dess koncern. 

Delårsrapporterna sänds därefter till ägaren Ljusdals kommun för kännedom.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att verksamheten under perioden 

januari-augusti 2023 i de helägda kommunala bolagen varit förenlig med det 

fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 

befogenheterna. 

 

Delårsrapporter januari-augusti 2023 för de helägda kommunala bolagen 

samt uttalande om kommunstyrelsens uppsiktsplikt överlämnas till 

kommunstyrelsen för godkännande. 

 

Ljusdals Energi Energiföretag AB är ett helägt kommunalt bolag och äger 

dotterbolagen: Ljusdal Energi AB (fjärrvärme), Ljusdal Elnät AB (elnät), 

Ljusdal Energi Försäljning AB (elhandel), Ljusnet AB (bredband och TV), 

Ljusdal Renhållning AB (renhållning och återvinning) och Ljusdal Vatten 

AB (vatten och avlopp). 

 

AB Ljusdalshem är ett helägt kommunalt bolag som äger dotterbolaget AB 

Ljusdals Servicehus. 
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Delårsrapporter januari-augusti 2023  

 

Nedan redovisas en sammanfattning över ekonomi och verksamhet i 

koncernen under perioden. För mer information hänvisas till upprättad 

rapport (separata bilagor). 

 

Ekonomiskt har perioden januari-augusti 2023 varit bra för de helägda 

bolagens koncerner med en vinst (före skatt) på 12,9 miljoner kronor för 

Ljusdals Energiföretag AB och 11,2 miljoner kronor för AB Ljusdalshem. 

Prognosen för helår 2023 ser också bra ut för de bägge koncernerna; 14,9 

miljoner kronor för Ljusdals Energiföretag AB och 8,3 miljoner kronor för 

AB Ljusdalshem.  

 

Inom Ljusdalshemskoncernen har 6 nya lägenheter uppförts på Åkernvägen i 

Järvsö. Bygget av 15 nya lägenheter vid Grytan i Järvsö har påbörjats. I 

övrigt har sedvanligt planerat underhåll utförts, exempelvis badrumsreno-

veringar och utbyte av teknik (t.ex. utbyte av alla ljuskällor på två äldre-

boenden) i ägda fastigheter. 

 

Energikoncernen är en väderberoende verksamhet. Mars milda väder har 

påverkade resultatet negativt, medan övriga månader har hållit sig till 

normalårskurvan som budget baseras på. Fjärrvärmen kommer dock på 

grund av bränsleprishöjningar att uppvisa ett minusresultat. 

 

Elpriserna har under årets första månader varit relativt höga vilket påverkat 

elproduktionen i positiv bemärkelse. Dock har priset sjunkit drastiskt under 

hösten, men koncernen har en förhoppning att elproduktionen skulle kunna 

visa ett resultat i balans.  

 

Generellt har koncernen klarat sig bra från oplanerade avbrott vilket gör att 

budgeten för reparation och underhåll inte har behövt nyttjas till fullo. I 

investeringsbudgeten har många större och längre projekt påbörjats, men 

avvaktan sker för antingen tillstånd, miljöprövningar eller andra intressenter 

för att de ska ta riktig fart. Mätarbytesprojekten till digitala eller digitala 

mätare med fler funktioner pågår för fullt och följer budget. 

 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen  

Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 

över kommunal verksamhet som bedrivs i bolag som kommunen är ägare i. 

Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda 

direktiv men också i avseende på övriga förhållanden av betydelse för 

kommunen.  
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Kommunstyrelsens uppsikt över ägda bolag utövas i första hand genom att ta 

del av: budget och verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt 

revisorernas granskningsrapport. Utifrån informationen i föreliggande hand-

lingar samt den uppsikt kommunstyrelsen i övrigt utfört under året i form av 

dialoger med styrelse och verkställande ledning är det förvaltningens bedöm-

ning att verksamheten under perioden januari-augusti bedrivits på ett ända-

målsenligt och ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med upp-

ställda direktiv. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 182 

Tjänsteskrivelse 5 oktober 2023 

Delårsrapport 31 augusti 2023 för Ljusdal Energi AB 

Delårsrapport 31 augusti 2023 för AB Ljusdalshem 

Delårsrapport 31 augusti 2023 för AB Ljusdals Servicehus 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Bolagen 

Kommunrevisionen 
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

24(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 130 Dnr KS-00143/2023  

Verksamhetsområde för kommunalt VA i Harsavallen 
och Svemarksbyn i Harsa 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Harsavallen fastställs i 

 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 

 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 2 och 3. Karta gäller över 

 fastighetsförteckning.  

 

2.  Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Svenmarskbyn fastställs i 

 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 

 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 4 och 5. Karta gäller över 

 fastighetsförteckning.  

  

3. Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Harsavallen fastställs i 

 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 

 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 6 och 7. Karta gäller över 

 fastighetsförteckning.  

 

4.  Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Svenmarskbyn fastställs 

 i enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 

 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 8 och 9. Karta gäller över 

 fastighetsförteckning.  

 

5.  Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Harsaklacken justeras 

 genom att minska området i enlighet med beslutsunderlag och karta och i 

 bilaga 2.  

 

6.  Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Harsaklacken justeras 

 genom att minska området i enlighet med beslutsunderlag och karta i 

 bilaga 6.  

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdal Energi har tagit fram förslag till verksamhetsområde för kommunalt 

VA i Harsavallen och Svemarksbyn i Harsa. Kommunfullmäktige föreslås 

fastställa verksamhetsområden för kommunala vattentjänster för Harsavallen 

och Svemarksbyn samt justera verksamhetsområde för Harsaklacken. 
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

25(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Kommunstyrelsen beslutade 9 september 2023, § 160 att remittera ärendet 

till samhällsservicenämnden för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden beslutade 26 september 2023, § 105 att godkänna 

yttrande från samhällsserviceförvaltningen. Bygg- och miljöenheten samt 

näringslivs- och exploateringsenheten har inga synpunkter på underlaget. 

Bygg- och miljöenheten ser att det spill- och renvattenområde som föreslås 

begränsas vid Harsavallen inte bedöms ha någon påverkan på framtida 

möjligheter att bygga då området ligger i sådan anslutning till Harsasjön att 

dispens från strandskyddet inte är möjlig enligt dagens regelverk.  

 

Näringslivs- och exploateringsenheten ser det som positivt att Ljusdal Vatten 

AB fastställer utökade verksamhetsområden, även för de delar som till viss 

del redan är anslutna till och tar del av det kommunala verksamhetsområdet, 

och att man därmed får bättre kontroll över sin produktion. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 189 

Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 105 

Samhällsserviceförvaltningens tjänsteskrivelse 18 september 2023  

Kommunstyrelsens protokoll 9 september 2023, § 160 

Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 90 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 augusti 2023 

Ljusdal Vattens förslag 29 juni 2023 

Samhällsserviceförvaltningens yttrande 29 juni 2023 

Bilagor 29 juni 2023 

Yrkanden 

Solange Nordh (C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Solange Nordhs 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ljusdal Vatten AB 

Samhällsservicenämnden för kännedom 
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

26(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 131 Dnr KS-00425/2023  

Ändring av taxa för bygglov 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslag till ändrad taxa för bygglov antas och börja gälla 1 januari 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Nuvarande taxa antogs i kommunfullmäktige 4 november 2019, § 131, och 

räknas årligen upp med prisindex för kommunal verksamhet (PKV) för 

oktober månad.  

 

En ändring av taxan föreslås nu för att den bättre ska stämma överens med 

verklig tidsåtgång samt behov av ändringar som framkommit sedan taxans 

antagande. Taxeändringen föreslås träda i kraft 1 januari 2024 i samband 

med den årliga uppräkningen av timavgiften.  

 

Föreslagna ändringar enligt nedan:  

 

A 1.22 - A 1.24: Enklare ny- eller tillbyggnad, t.ex. uterum/skärmtak/carport, 

utan tekniskt samråd.  

 

A 1.22 Ändrade kolumnen bygglov-prövning från 2 timmar till 1,5 timme.  

A 1.23 Ändrade kolumnen bygglov-prövning från 3 timmar till 2,5 timme.  

A 1.24 Ändrade kolumnen bygglov-prövning från 4 timmar till 2,5 timme.  

 

A 7.1 Ändrade kolumnen lovprövning från 2 timmar till 4 timmar.  

A 7.2 Ändrade kolumnen lovprövning från 8 timmar till 7 timmar 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 193 

Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 98 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 7 september 2023 

Bilaga 1 och 2, 7 september 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta 
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

27(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Författningssamling 

Samhällsservicenämnden  
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

28(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 132 Dnr KS-00426/2023  

Uppdaterade regler kring gångbanerenhållning 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslaget till lokal föreskrift renhållning av gångbana antas.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunen har i beslut den 27 september 1997, § 121 beslutat om  

regler om gångbanerenhållning  med stöd av 19 § renhållningslagen 

(1979:596) och 13 a § renhållningsförordningen ( 1990:984). 

 

Renhållningslagen och renhållningsförordningen gäller inte längre varför ny 

föreskrift behöver beslutas enligt lagen (1998:814) med särskilda 

bestämmelser om gaturenhållning och skyltning och 1 § förordningen 

(1998:929) om gaturenhållning och skyltning. 

 

Förslaget föreslås träda i kraft snarast möjligt.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 194 

Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 104 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 7 september 2023 

Lokala föreskrifter för renhållning av gångbana 7 september 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Författningssamling 
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

29(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 133 Dnr KS-00176/2023  

Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och 
medborgarförslag 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en sammanställning över ej 

färdigbehandlade motioner och medborgarförslag per 4 oktober 2023.  

           

Sammanfattningen omfattar 12 motioner och 33 medborgarförslag.           

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 195 

Tjänsteskrivelse 4 oktober 2023 

Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och medborgarförslag 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

30(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 134 Dnr KS-00453/2023  

Medborgarförslag om busskort till alla skolbarn och -
ungdomar i Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om busskort till alla skolbarn- och 

ungdomar i Ljusdals kommun har inkommit.  

 

Förslagsställarna skriver: 

 

"Alla ska känna sig inkluderade och ska därför ha möjlighet att ta sig till sina 

fritidsaktiviteter oavsett var de bor och oavsett vilken samhällsklass eller 

vilken problematik de lever i. 

 

Att lära sig samåka och att känna friheten i att kunna ta sig till olika platser är 

inte bara bra för den psykiska hälsan utan även för hållbarheten och miljön. 

 

Föreningslivet och kulturlivet kommer att växa, företagslivet och samhället 

kommer att gynnas men framförallt så kommer vi att få friskare och gladare 

barn och unga och därmed en starkare framtid. 

 

Alla Hälsinglands kommuner, utöver Ljusdal, ger sina ungdomar denna 

möjlighet. Varför ska då inte vår kommun, vi med de största geografiska 

utmaningarna, ge våra invånare detta?"  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 11 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 

för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering: Akt, Förslagsställaren, Kommunstyrelsen  
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

31(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 135 Dnr KS-00430/2023  

Medborgarförslag om allmän hundrastgård 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om allmän hundrastgård har inkommit till 

kommunfullmäktige.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Jag och många andra hundägare i Ljusdals kommun skulle vilja ha en 

allmän hundrastgård där våra hundar kan träffas. När jag kontaktade er sist 

så skrev ni att det skulle bli en arbetsmiljöfråga eftersom många inte tar upp 

efter sina hundar. Jag köper inte det. Varför kan så många andra kommuner i 

landet ha hundrastgårdar och sköta dem utan problem men inte Ljusdal? Det 

är hur lätt som helst att rengöra en hundrastgård, dessutom är det bara att 

sätta upp en skylt som informerar om reglerna. Det finns hur mycket plats 

som helst för en hundrastgård, framförallt på Östernäs. Kan vi privatpersoner 

kanske bidra med en slant i form av frivilliga donationer?"  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 29 september 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhälls-

servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Förslagsställaren  
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

32(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 136 Dnr KS-00422/2023  

Medborgarförslag om babysim i Färila badhus 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om babysim i Färila badhus har 

inkommit till kommunfullmäktige.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Färila badhus ska erbjuda babysim. Idag erbjuds inte babysim i Ljusdals 

kommuns enda badhus och vi invånare blir istället tvungna att åka till 

grannkommunerna. Babysim i Färila skulle göra Ljusdals kommun mer 

attraktiv att bo i och dessutom slipper vi som redan valt att bo här resa till en 

annan närliggande kommun för babysim. Utöver detta kan vi hålla intäkterna 

inom kommunen om vi som kommuninvånare kan betala avgiften för 

babysim till Ljusdals kommun istället för till närliggande kommuner. " 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 28 september 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-

nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Förslagsställaren  
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Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

33(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 137 Dnr KS-00458/2023  

Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) 
gällande arbetsskor för omvårdnadspersonal. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas.  

 

2. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 

ordförande Maud Jonsson (L) gällande arbetsskor till omvårdnadspersonal 

 

I interpellationen skriver han: 

 

"I maj 2022 skickade kommunfullmäktige vidare ett utmärkt 

medborgarförslag till omsorgsnämnden för beslut. Förslagsställaren är en 

veteran i vården och med 20 års erfarenhet och skrev i sitt medborgarförslag 

att 

 Det inte är rimligt att vårdpersonal ska behöva stå för sina arbetsskor 

själva. 

 Det borde vara i kommunfullmäktiges intresse att åtminstone införa 

ett bidrag till arbetsskor för alla. 

 Bra skor kan hjälpa till med att hålla ner sjukskrivningarna. 

 Att erbjuda skor till personal är också ett sätt för kommunen att visa 

att vi bryr oss om personalens hälsa och uppskattar det jobb 

personalen gör varje dag. 

 

Den 25:e januari hade omsorgsnämnden möte. Vi i Miljöpartiet har som 

ersättare där inte rösträtt men vi deltog i debatten och noterade i protokollet 

att vi: 

”anser att det är en självklarhet att arbetsgivaren ska tillhandahålla den 

utrustning som behövs för att arbetstagaren ska kunna utföra arbetet utan risk 

för liv och hälsa.” 

 

Framtid Ljusdals representanter drev tyvärr istället igenom tummetotten att 

”utreda bidrag till arbetsskor för omvårdnadspersonal”. 
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Värt att poängtera är att tjänstepersonerna inom omsorgen förstår de 

anställdas behov då de skriver att ”den kostnad som det skulle innebära 

skulle kunna vara försvarbar i syfte att förebygga arbetsskador samt ge 

vårdpersonalen bättre förutsättningar i sitt yrkesutövande. Vidare ser 

Omsorgsförvaltningen att ett skobidrag skulle kunna ge vårdpersonalen 

ytterligare motivation när vi nu går in i ett skede med ett förändrat  

arbetssätt inom hela förvaltningen. ” 

 

Nu har det gått över 8 månader och det har inte hörts ett pip om hur det går 

med den utredningen! Ljusdals Kommun har ett uttalat prioriterat mål att 

vara en attraktiv arbetsgivare. Vi har idag stora svårigheter att rekrytera 

personal och än värre har vi också svårt att behålla den fantastiska personal 

vi redan har! 

 

Alla prognoser pekar på att det bara kommer bli svårare att rekrytera 

personal i den utsträckning vi behöver. 

 

Vi har inte råd att vara orimligt snåla, vi kan inte längre förvänta oss att 

anställda ska stå för kostnaden själva för arbetskläder de behöver för att 

utföra det jobb vi anställt dom för!" 

 

Kristoffer Kavallin ställer följande frågor: 

- Hur går det med utredningen? Blir det inte ens en tummetott? 

- Anser Framtid Ljusdal att Ljusdals Kommun har råd att fortsätta vara 

orimligt snåla och låta anställda fortsätta betala för de arbetskläder de 

behöver för att utföra jobbet vi anställt dem för själva?" 

 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 

interpellationen: 

 

"Jag anser som du att det är en viktig fråga och att den ska utredas på ett bra 

sätt.  

 

Under hela hösten har nya arbetstider och schemaläggning m.m. varit 

prioriterat varför detta med arbetsskor har fått stå tillbaka. 

 

Omsorgsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att utreda bidrag till 

arbetsskor för tillsvidareanställd personal. Man har tittat på några andra 
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kommuner och utifrån det har förvaltningen tagit fram fyra förslag med 

tillhörande uträkningar. 

 

Det är ca 800 medarbetare det gäller och de har olika behov beroende på om 

de arbetar mest inomhus eller utomhus. För de sistnämnda finns förslag på 

att de t.ex. ska ges ett högre bidrag.  

 

Inom kort kommer de fyra förslagen att läggas fram till personalen som då 

ska få komma med synpunkter på vilket förslag som skulle passa bäst. 

 

Därefter får omsorgsnämnden det presenterat på ett nämndsmöte för att gå 

vidare i frågan." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kristoffer Kavallin (MP), 

Maud Jonsson (L), Solange Nordh (C) och Fredrik Röjd (LB).  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutexpediering 

Akt  

 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023 för digital signering
(Signerat, SHA-256 5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699)

Sida 35 av 58



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

36(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 138 Dnr KS-00461/2023  

Interpellation från Anna-Karin Zachrisson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) 
gällande jämställt företagande. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Anna-Karin Zachrisson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) gällande jämställt företagande. 

 

Anna-Karin Zachrisson skriver i interpellationen: 

 

"Omkring 26 procent av Sveriges företag ägs av kvinnor. Det gör att Sverige 

placerar sig i bottenligan bland EU-länderna vad beträffar andelen företag 

med en kvinna som ägare. Det är underkänt för ett land med höga ambitioner 

kring jämställdhet och med uttalade jämställdhetsmål. Att alla individer 

oavsett könsidentitet ska ha möjlighet att starta och driva företag borde vara 

en självklarhet. Vi vet dock att betydligt fler män än kvinnor driver företag 

och att fler kvinnor upplever svårigheter med att beviljas lån för att starta 

eller utveckla sina företag. 

 

Jag ställer utifrån ovanstående följande frågor: 

 Hur arbetar Framtid Ljusdal för att få ett mer jämställt företagande i 

Ljusdal? 

 Hur arbetar Framtid Ljusdal för att få fler utrikesfödda kvinnor att 

starta företag?" 

 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 
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"Jag är ordförande i kommunstyrelsen men också kvinnlig företagare i ett 

parti som arbetar för att öka antalet kvinnliga företag. 

 

För Ljusdals del handlar det om att vi vill öka och stärka företagandet i 

grunden.  

 

Därför drev moderaterna på under förra mandatperioden för att vi skulle få 

en näringslivschef, efter det att socialdemokraterna lade ner Närljus, utan att 

ha någon plan för vad som skulle ske framöver.  

 

Resultatet av vårt arbete ser vi i Svensk Näringslivs företagsranking, att 

Ljusdal går framåt med 69 placeringar, den 9:e största klättringen i Sverige, 

från plats 255 till plats 169. Närljus jobbar med alla företagare, oavsett kön.  

 

Vi i Framtid Ljusdal kommer efter årsskiftet återuppta Team Q, där man 

arbetar med att hjälpa och stötta utlandsfödda kvinnor att komma ut i 

arbetslivet. Detta kan ske genom utbildning eller arbete. Är man dessutom 

intresserad av att starta företag, kommer den hjälpen att finnas hos Närljus." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Anna-Karin Zachrisson (C), 

Pernilla Färlin (M), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Maria Molin (M), 

Fredrik Röjd (LB) och Kennet Hedman (M).  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 139 Dnr KS-00462/2023  

Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
trygghet och säkerhet i Ljusdals tätort. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas.  

 

2. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till kommun-

styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om trygghet och säkerhet i Ljusdals 

tätort. 

 

I interpellationen skriver Lena Svahn: 

 

"Vi har vissa problem runt trygghet och säkerhet i Ljusdals tätort, både på 

Gärdeåsen och nere vid Resecentrum. Det har länge varit så och problemen 

går i vågor. 

 

15 september kom senaste ”larmet” från Gärdeåsen. En obehaglig bild målas 

upp med inbrott i källarförråd och oro för att gå ner i tvättstugan. Det rotas 

runt i förråden bland privata tillhörigheter. Dörren ner till källargången är 

inte låst som den ständigt bör vara. Även via sidodörrarna sker inbrott. 

 

Dessutom har Ljusdalshem plockat bort alla dörrar till förråden, istället för 

att montera in inbrottssäkra. ”Vi stör dem (inkräktarna) på det sättet, så de 

inte får det för mysigt.” Den åtgärden kan jag inte förstå. Ljusdalshems roll 

är att förhindra inbrott i sina fastigheter. Förebygga brott. Det räcker inte att 

polisanmäla när det redan skett något. Att ingripa vid brott och olovlig 

närvaro ligger på polisen, som försöker ha en stor närvaro både utomhus och 

inomhus, men resurserna är begränsade.  

 

Dagens insatser från dessa två instanser hjälper alltså inte. Moderaterna, 

kommunstyrelsens ordförande, vice ordförande samt Framtid Ljusdal har 

kommenterat problemen på Gärdeåsen med att de tar läget på största allvar 

och kommer fortsätta jobba aktivt med trygghetsskapande åtgärder. 
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Budskapet är att detta inte är okej, det är oacceptabelt. Jag vill därför veta 

hur Framtid Ljusdal har agerat runt Gärdeåsen efter detta. Vilka nya 

konkreta åtgärder som initierats.  

  

Över till resecentrums väntrum som är ett tillhåll för missbrukare. 

Ljusdalshem försöker hålla koll och underhålla lokalerna. Polisen parerar 

från sitt håll. Nattvandrarna har flyttat in i byggnaden. Ett 

övervakningssystem är på plats och möjligen är det en bra åtgärd, men det 

finns även exempel där det inte alls hjälpt, t ex på Bollnäs resecentrum som 

bara fått ökat antal brott efter deras olika krafttag. (Ljusnan 20 september) 

 

Ljusdals kommun äger och förvaltar hela stationshuset. Eftersom det länge 

varit såhär oroligt så startade arbete redan under förra hösten med att rita om 

Resecentrum, tillsammans med expertis som arbetat runt flera väntsalar i 

landet. Så långt jag vet har man tittat på hur Resecentrum kan omformas för 

att förbättra säkerhet, trygghet och uppsikt inomhus. Sen har det hela tystnat 

för oppositionens öron. Men i Ljusdalsposten berättar säkerhetschefen om 

arbetsgruppen ”Tryggt och levande resecentrum”. Nu först är visionen klar 

och inskickad till Kommunstyrelsens ordförande för dennes synpunkter. 

Detta bör komma upp i kommunstyrelsen som ett riktigt ärende, hoppas jag.  

 

Följande frågor vill jag ställa till kommunstyrelsens ordförande: 

1. Kommer en plan eller vision över Resecentrum väckas i 

 kommunstyrelsen och i så fall när? 

2. Innefattar den visionen fortfarande ombyggnationer? 

3. Hur har Framtid Ljusdal agerat runt Gärdeåsen sen mitten av september? 

 Vilka konkreta nya åtgärder har vidtagits?" 

 

Ordföranden frågar om interpellationen får framställas. Ordföranden finner 

att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

"Trygghet och säkerhet är en prioriterad fråga för alla i Ljusdals kommun, 

och jag kan försäkra att vi i Framtid Ljusdal tar detta på största allvar. 

 

1. Resecentrum 

En plan eller vision för Resecentrum kommer att väckas i kommunstyrelsen. 

Vi håller på att utvärdera olika alternativ, inklusive ombyggnationer eller 

renovering, för att förbättra tryggheten. Extra väktare kommer att sättas in, 

och en betalmaskin kommer att installeras för att bibehålla toalettkvaliteten. 

Vi ser också över möjligheten att installera transparenta kupor på perrongen 
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med värmeslinga i bänk och tak för dem som föredrar att sitta utanför 

resecentrumet. Det finns i dagsläget redan kameror inuti resecentrum. 

 

2. Gärdeåsen 

Vi har haft och har kontinuerlig dialog med Ljusdalshem angående 

situationen på Gärdeåsen. Ett ägardirektiv kommer att läggas fram för att 

styra utvecklingen mot starkare dörrar. Detta i kombination med ökad 

belysning och kameraövervakning syftar till att återskapa tryggheten i 

området. 

 

3. Övergripande Trygghetsskapande åtgärder 

Vi håller på att kartlägga de mest utsatta områdena i kommunen för att köpa 

och sedan att installera kameror och belysning som en del av en 

övergripande trygghetsskapande strategi i kommunen. När förslagen är redo 

så kommer det att lyftas i kommunstyrelsen.  

 

Vi är engagerade i att lösa dessa problem och kommer att fortsätta arbeta 

aktivt för att förbättra tryggheten i Ljusdal." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Pernilla 

Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd (LB), Kristoffer Kavallin 

(MP) och Jonas Rask Samuelsson (C).  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordförande frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 140 Dnr KS-00463/2023  

Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
att värna kommunens intressen i styrkedjan 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om att värna kommunens 

intressen i styrkedjan. 

 

I interpellationen skriver Lena Svahn: 

 

"Två kommunalråd från moderaterna har i fullmäktige och i media gjort klart 

för oss att de inte yppar åsikter om sådant som partiet i regeringsställning 

lägger fram. Jag undrar varför. Varför är inte moderaterna intresserade av att 

driva frågor som är viktiga för Ljusdal, oavsett vad regeringen hittar på för 

landet i stort? 

 

Överallt ute i landet sker nämligen uppvaktningar, påverkan och avkrävt 

ansvar uppåt i styrkedjan. Från kommun till region, från region upp till 

riksdag. Det är viktigt och tacksamt eftersom de kommunala politikerna ofta 

vet bäst vad som är bra för kommunen och i synnerhet känner de lokala 

förutsättningarna. De får ofta slåss för olika frågor som behöver belysas 

bättre. Eller markera mot ett beslut som får negativa konsekvenser för den 

egna kommunen. Landsbygden drabbas ju ofta mer negativt än storstäderna.  

 

Om man som kommunpolitiker inte kan tänka sig att ha invändningar mot 

regeringens prioriteringar så förstörs denna styrkedja. Det kan jämföras med 

vilken organisation som helst, där lyhördheten bör gå åt båda håll för bästa 

utveckling. Oppositionen ställer sig mycket frågande till att politiker i 

ledning inte vill företräda kommunen i första hand, som uppdragsbeskriv-

ningen säger att ni ska göra. Vi har kommunalt självstyre och ni företräder 

Ljusdal kommuns medborgare som förväntar sig att styret ska ha Ljusdals 
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samhälles bästa för ögonen. Ni bör ta stor hänsyn till de behov och 

förhållanden som finns här lokalt, i kommunens alla delar. 

 

Sakfrågor och utvecklingsfrågor är grunderna i kommunpolitik. Exemplen är 

många där oppositionen lyfter egna frågor samt yrkar runt förslag ute i 

nämnderna. De frågor vi driver baseras dels på partiernas politik, men till 

större del på de unika behoven och förutsättningarna i kommunen samt eget 

omdöme som ledamot. Därför blir vi förvånade över att ledande politiker så 

tydligt istället följer partipiskan.  

 

Därför vill jag ställa följande två frågor till kommunstyrelsens ordförande: 

1. Varför är det partiet ni företräder i första hand och inte kommunen, vilket 

 uppdragsbeskrivningen anger? 

2. Varför anses det inte viktigt och nödvändigt att påverka uppåt i 

 styrkedjan?" 

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   

 

Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 

interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 141 Dnr KS-00464/2023  

Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
responstider för ambulansen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M9 om responstider till 

ambulansen. 

 

Lena Svahn skriver: 

 

"Responstid är tiden från 112-samtal tills att första resurs är på plats. Enligt 

en sammanställning i april från organisationen Hela Sverige ska leva har 

responstiderna för ambulansen ökat i samtliga hälsingekommuner. Sett 

längre tillbaka, så med flera minuter under en tioårsperiod. Att svarstiderna 

ökar oroar naturligtvis, och i dagsläget finns ingen förklaring till varför de 

ökar. Därför la socialdemokraterna i regionen nyligt fram ett initiativärende i 

Hälso- och sjukvårdsnämnden, där de ville utreda orsaken och få fram 

förslag på åtgärder. Av svaret tillbaka att döma så är styret inte intresserade 

av att ta reda på orsakerna till längre väntetider. Ärendet anses besvarat med 

lite fakta runt hur det sett ut under åren 2021 och 2022, att väntetiderna ser 

rätt lika ut över de två åren. Men det var ju inte vad frågan handlade om.  

 

För Ljusdals del har de redan långa väntetiderna ökat till hela 19,1 minuter 

för prio 1-larm. Över tid har det ökat på följande vis: 17,9 (2020), 18,6 

(2021), 19,1 (2022).  

 

När det kommer till att rädda liv så hänger det på minuten, ibland sekunder. 

Att en så stor kommun till ytan som Ljusdal har längre väntetider än 

exempelvis Hudiksvall eller Gävle är inte konstigt. Det är en av de saker 

man måste ”leva med”  och acceptera som landsbygdskommun. Dock blir 
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jag oroad när jag ser dessa siffror och tänker att vi måste ta reda på 

orsakerna.  

 

Om flera kommuner tycker detta är viktigt och trycker på uppåt så kanske vi 

skulle få fart på frågan igen och övertyga regionen. Det skulle gynna alla 

kommuner att titta på saken. Jag vill därför ställa följande två frågor till 

kommunstyrelsens ordförande: 

 

1. Hur ser kommunledningen här i Ljusdal på det faktum att väntetiderna 

 ökar? 

2. Skulle kommunledningen vilja att saken utreds så vi får veta vad som kan 

 göras åt problemet?" 

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   

 

Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 

interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 142 Dnr KS-00465/2023  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
reglemente för samt stöd till enskilda vägar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om reglemente för samt stöd till enskilda 

vägar. 

 

I interpellationen skriver Jonas Rask- Samuelsson: 

 

"I samband med kommunstyrelsesammanträdet den 16 augusti avslog 

Framtid Ljusdal förslaget från mig och Centerpartiet att avsätta 800 000 

kronor ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till stöd för enskilda vägar. 

Framtid Ljusdal stödde sig i argumentationen på yttrandet från 

samhällservicenämnden. Det krävs pengar till nämnden och ”det tidigare 

reglementet för detta behöver ses över, revideras och beslutas politiskt”. 

Framtid Ljusdal valde därefter att rösta ner mitt förslag om att avsätta pengar 

till enskilda vägar.  

 

Eftersom att ett av Framtid Ljusdals argument för att avslå förslaget var att 

reglementet behövde revideras hade jag och Centerpartiet förberett ett 

initiativärende om att revidera reglementet. För tillfället ligger nu mitt 

ärende om att uppdatera reglementet någonstans hos kommunstyrelsens 

ordförande. Jag yrkade i kommunstyrelsen att ärendet skulle beslutas samma 

dag och gå direkt till kommunfullmäktige så att vi här kunde ta beslut om att 

sätta igång arbetet med revidering. Jag fick så klart ett nederlag i den 

voteringen eftersom att Framtid Ljusdal hellre verkar vilja söka en långbänk 

i ärendet än att stödja förslag från Centerpartiet och oppositionen. Eftersom 

det är kommunfullmäktige antagit reglementet så är det rimligen en uppgift 

för kommunfullmäktige att fatta beslut om översyn av reglementet. 

Beredningsprocessen kräver att kommunstyrelsen bereder ärenden inför 
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kommunfullmäktige och inför kommunstyrelsen ska kommunstyrelsens 

arbetsutskott bereda ärenden. På kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 

oktober fanns inte då heller mitt initiativärende på dagordningen. Enligt vår 

möteskalender skulle första datum för att bifalla mitt initiativärende vara den 

18 december.  

  

Nu har jag och Centerpartiet lagt fram förslag om både pengar till bidraget 

och om reglementet. Pengarna röstade Framtid Ljusdal ner både i 

kommunstyrelsen men också under budgetärendet i september här i 

kommunfullmäktige. 

 

I enlighet med den budget som Framtid Ljusdal valde att rösta igenom för 

2024 så har samhällsservicenämndens ordförande Ulf Nyman (M) förklarat 

att det finns ”ett sparkrav på 3 miljoner kronor” på dess förvaltning 

(Ljusdalsposten 28 september 2023). Det är oroväckande och risken är 

uppenbar att dessa minskade resurser omöjliggöra en nystart av stöd till 

enskilda vägföreningar. Att det dröjer att fatta beslut om revidering av 

reglementet gör inte oron mindre. 

 

Jag ställer utifrån ovan följande frågor:   

 

1. Hur ser tidsplanen ut för att fatta beslut om mitt initiativärende?  

 

2. I samband med vilket kommunfullmäktige räknar Framtid Ljusdal 

med att ett reviderat förslag till reglemente finns färdigt för beslut? " 

 

3. Kommer det att ske någon dialog med vägföreningarna i samband 

med revideringen av reglementet?  

 

4. Kommer Framtid Ljusdal att prioritera att återuppta stödet till 

enskilda vägar i sin detaljbudget? 

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   
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Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 

interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 143 Dnr KS-00466/2023  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
Framtid Ljusdal tänker följa ekonomistyrningsreglerna 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om Framtid Ljusdal tänker följa 

ekonomistyrningsreglerna.  

 

I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 

 

"I samband med kommunstyrelsens beslut om hantering av delårsrapport 

presenterade på sittande bord den politiska majoriteten ett förslag om 

tilläggsbudget för flera nämnder. Till förslaget fanns inga underlag som 

visade huruvida det är ett underskott på verksamheten utifrån ordinär drift 

eller om underskotten utgörs av särskilda händelser eller extraordinära 

kostnader. Allt var hastigt hanterat och på oppositionens frågor kom få och 

intetsägande svar. Några citat ur reglerna KF antagit ”Tilläggsanslag till 

fastställd driftbudget ska inte förekomma. Förändrade förutsättningar ska 

istället klaras genom omdisponering av tilldelade medel.” I tillämpnings-

anvisningarna som KS själva antagit finns exakt samma stycke med. 

 

I de av kommunfullmäktige antagna ekonomistyrningsreglerna samt de av 

kommunstyrelsen antagna riktlinjerna för tillämpning av reglerna står det 

tydligt att det är förvaltningarnas uppgift att per automatik ta fram 

handlingsplaner för att uppnå en budget i balans. Det uttalades av flera 

företrädare för majoriteten att det skulle undvikas så långt det är möjligt.  

 

Under början på året hade vi i oppositionen vid flera tillfällen synpunkter på 

hur den nya majoriteten som utgörs av Moderater, Sverigedemokrater, 

Ljusdalsbygdens parti, Liberalerna och Kristdemokraterna agerade i strid 
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med gällande ekonomistyrningsregler. Vi har vid flera tillfällen reserverat 

oss mot att hantering av olika ärenden strider mot ekonomistyrningsreglerna.  

 

Det har varit flera tydliga avsteg från beslut i kommunfullmäktige och 

tydliga avsteg från beslut i kommunstyrelsen. Frågan om besluten är värda 

något behöver därför väckas. Enligt mig och Centerpartiet är ett blocköver-

skridande ramverk för hur vi arbetar med ekonomin något väldigt bra för en 

kommun. Det är som riksdagens finanspolitiska ramverk som än idag följs 

av nästan alla i riksdagen sedan det antogs i samband med 90-talskrisen. Att 

ha antagit och arbetat fram våra kommunala ekonomistyrningsregler har 

tjänat vår kommun väl och lett fram till att vi nått fram till en situation med 

en stark och god ekonomi i vår kommun. 

 

Därför ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens ordförande:  

 

- Delar kommunstyrelsens ordförande min syn på att framtagandet av 

ekonomistyrningsreglerna varit en viktig del i att få ordning på 

kommunens ekonomi?  

 

- Anser kommunstyrelsens ordförande att det är viktigt att följa 

ekonomistyrningsreglerna samt tillämpningsanvisningarna? 

  

- Hur avser kommunstyrelsens ordförande att  i framtiden ändra 

arbetssätt för att efterleva besluten som tagits av kommunfullmäktige 

och kommunstyrelsen? 

 

- Tänker Framtid Ljusdal riva upp ekonomistyrningsreglerna eller 

förändra dem?" 

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   

 

Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 

interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  

 

Beslutsexpediering: Akt  
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§ 144 Dnr KS-00467/2023  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
regionens yttrande till Trafikverket med inriktnings-
underlag för nationella planen 2026-2037 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om regionens yttrande till Trafikverket med 

inriktningsunderlag för nationella planen 2026-2037. 

 

I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 

 

”Regelbundet fattar politikerna i Region Gävleborg ett beslut om vilken 

prioritering de anser är rätt gällande vilken infrastruktur som bör byggas i 

Gävleborg. Det här inriktningsunderlaget skickas sedan till Trafikverket och 

utgör underlag i myndighetens förslag till prioriteringar inför framtida 

satsningar och åtgärder. Ett viktigt dokument som väger tungt i många 

tillfällen efter det är antaget. I samband med regionstyrelsen den 17 oktober 

fattade regionstyrelsen beslut om inriktningsunderlag för 2026-2037. I det 

förslaget som presenterades inför mötet var bland annat åtgärder på Norra 

Stambanan inte en prioriterad åtgärd enligt det förslaget?  

 

Min fråga till kommunstyrelsen ordförande:  

  

- Hur har regionens dialog varit med kommunen i fråga om 

inriktningsunderlaget?" 

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 
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Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   

 

Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 

interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 145 Dnr KS-00302/2023  

Ej verkställda beslut - äldreomsorgen samt stöd och 
omsorg 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Omsorgsnämnden har översänt redovisning över ej verkställda beslut (SoL 

och LSS) som inte verkställts inom tre månader.               

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 7 september 2023, § 173 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 95 

Omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse 17 augusti 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 146 Dnr KS-00483/2023  

Interpellation från Kiki Furstedt (V) till omsorgs-
nämndens ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-
tjänst för tillsättande av vikarier med mera 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Kiki Furstedt (V) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 

ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-tjänst för tillsättande av vikarier 

med mera.  

 

I interpellationen skriver Kiki Furstedt: 

 

"Vi har som mål att göra Ljusdals kommun till en attraktiv arbetsgivare och 

att göra kommunen attraktiv att bo i. Vi jobbar även på att lyfta det positiva i 

och bland de anställda i kommunen. Både den psykiska och fysiska hälsan 

hos de anställda ska bättras på och de ska känna sig trygga på sina 

arbetsplatser. 

 

Direkt ställt under förvaltningschef Ingrid Sundström finns Bemanningen. 

Den har till uppgift att tillsätta personal där det saknas. Tidigare har de ringt 

in vikarier. Många av de anställda inom omsorgen upplever att det inte 

fungerar tillfredsställande. 

 

Helt plötsligt, och utan information, börjar bemanningsenheten tillsätta 

vikarier via sms istället för att ringa in vikarier till vakanta pass. Inte heller 

våra vikarier känner att de fått information om detta system. Det skickas 

alltså ut ett sms till ett antal valda vikarier och sen ska en bekräftelse komma 

till de som svarat, antingen att passet är tillsatt av annan eller om passet 

tilldelats den vikarien som svarade. Det här signalerar flera av både vikarier 

och ordinarie att det inte fungerar tillfredsställande. Det har även hänt att det 

inte kommit någon personal till en arbetsplats och att det även kommit fler 

till samma pass. Det här skapar stor oro bland vikarierna som är anställda i 

kommunen, hos de ordinarie och kunder/boende och brukare. Vi ser risker 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023 för digital signering
(Signerat, SHA-256 5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699)

Sida 53 av 58



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

54(57) 

Datum 

2023-10-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

för ytterligare försämring i arbetsmiljön för en förvaltning som redan nu står 

inför svåra utmaningar. 

 

Därför frågar jag dig följande: 

 

- Vem/vilka tog beslut om att tillsätta vikarier via sms? 

 

- Var det överhuvudtaget tänkt att informera om det nya sättet att via 

sms tillsätta vikarier? 

 

- På vilka grunder anser ni det vara rimligt att en personal på 

bemanningen, ensam, ska vara ansvarig och ha jour under helger och 

ska klara av att täcka upp det själv? 

 

- Är det verkligen läge att införa ett sms system samtidigt som 

Medvind införs och allt arbete kring arbetstidslagen med 

schemaändringar för en del anställda inom omsorgen görs? 

 

- Vilken strategi har förvaltningen haft för att informera och utbilda 

personalen i hur Medvind fungerar? 

 

- När beräknar ni att dessa system, Medvind och sms-tjänsten kommer 

att fungera tillfredsställande?" 

Beslutsunderlag 

Interpellation 24 oktober 2023 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   

 

Ordföranden meddelar att interpellationssvar kommer att lämnas vid nästa 

sammanträde.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 147 Dnr KS-00478/2023  

Medborgarförslag om elljusspår på Mågamon 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om elljusspår på Mågamon har 

inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver att "jag tycker det vore guld om ni gjorde ett 

elljusspår på Mågamon. Det kanske skulle räcka om ni tog 3,5 km spåret. 

 

Det är så otroligt många som är på Måga och om det fanns ljus där skulle 

man även kunna dra upp skidspår vintertid."  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 23 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 

för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 

Förslagsställaren  
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§ 148 Dnr KS-00485/2023  

Avsägelse från Tove Andersson (L) gällande uppdraget 
som ersättare i utbildningsnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Tove Andersson (L) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  

 

2. Sarah Andersson (L) väljs till ny ersättare i utbildningsnämnden. 

 

3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Tove Andersson (L) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 

utbildningsnämnden. 

 

Ordföranden frågar fullmäktige om Tove Andersson kan entledigas från sitt 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Yrkanden 

Henrik Estander (L): Sarah Andersson (L) väljs till ny ersättare i 

utbildningsnämnden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer  yrkandet under proposition. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Tove Andersson 

Sarah Andersson 

Utbildningsnämnden 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 149 Dnr KS-00490/2023  

Avsägelse från Lennart Ödlund (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Lennart Ödlund (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  

Sammanfattning av ärendet 

Lennart Ödlund (KD) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om Lennart Ödlund kan beviljas entledigande från sitt 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Lennart Ödlund 

Länsstyrelsen 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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Signering

Följande parter har signerat detta dokument

Karin HöglundNamn: 
2023-11-08 08:32Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699

ANNELIE WALLBERGNamn: 
2023-11-08 10:41Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699

KENNET HEDMANNamn: 
2023-11-08 10:42Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699

KIKI FURSTEDTNamn: 
2023-11-08 10:44Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
5FA92A786EA5F7104805E88958A8E405158D7989C3389048F7D68FC1CA847699
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Kungörelse av sammanträdet 


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 20 oktober 2023. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 20 oktober 2023 i enlighet med 


kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 


i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda ett 


medborgarförslag, två avsägelser och en interpellation får upptas på dagordningen. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ledamöternas korta frågor 


Lena Svahn (S) ställer en fråga till utbildningsnämndens ordförande: 


I förra arbetsutskottet fick vi se analysgruppernas förslag över vad som kan göras för 


att nå framgång i KF:s övergripande mål och som utvecklingsreserven enligt styret ska 


bekosta. Styret yrkade att förslagen ska bearbetas vidare på kommande arbetsutskott, 


där politiken ska prioritera bland förslagen. Det skulle vara bra om det visar sig att vi är 


någorlunda överens över blockgränserna. Styret yrkade även att nämnderna ska tycka 


till om förslagen nu. Vilka förslag dom tycker är extra bra, hur mycket av det som kan 


göras inom ram och vilken samverkan med andra förvaltningar man vill se.   


Men i torsdags på utbildningsnämnden gick styret genom ordförande Henrik Estander 


fram med en ramhöjning för 2024 med 10 miljoner på skolan, som ska äskas ur 


utvecklingsreserven. Utan att nämnden fått se förslagen från analysgrupperna, så därför 


var detta också ett beslut med en oenig nämnd.  


 


Därför frågar jag Henrik Estander: Varför agerar du i strid med uppdraget från AU och 


det yrkande du själv skrev ihop? 


 


Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 


 


Lena Svahn (S) ställer en fråga till kommunstyrelsens 1:e vice ordförande: 


 


I ägardirektiven för Ljusdalshem står att bolaget aktivt ska verka för framtagande av 


attraktiva tomter för småhus och flerfamiljshus. VD:n följer det ägardirektivet och 


bevakar ständigt tillgänglig mark. Exemplen är många på de gånger styrelsen beslutat 


anskaffa mark för att följa ägardirektivet. Ett område som kan komma vara intressant i 


frågan är Kramsta hällar, men det har man inte tittat närmare på än, eftersom detalj-


planen inte finns. VD har det under uppsikt och har haft kontakt med storskifteslaget. 


Om det väl blir aktuellt så får styrelsen detta på bordet, inget sker utan styrelsens 


beslut. Henrik Karlström, ledamot i styrelsen för Ljusdalshem, uttalar sig ändå om 


saken offentligt och menar att det har varit maktskifte i kommunen och att Ljusdalshem 


inte har ambition eller intresse runt exploateringen av Kramsta hällar på något sätt. 
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Jag vill därför fråga Henrik Karlström: Hur kommer det sig att du anser dig dels kunna 


företräda styrelsen överhuvudtaget och dels kunna komma med besked därifrån, när 


ärendet inte har varit uppe i styrelsen?  


 


Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 
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§ 123 Dnr KS-00456/2023  


Avsägelse från Roland Johansson (MP) gällande 
uppdraget som ersättare i Arbetsmarknads- och 
socialnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Roland Johansson (MP) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  


 


2.  Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 


 socialnämnden. 


 


3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Roland Johansson (MP) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden.  


 


Ordföranden frågar om Roland Johansson kan beviljas entledigande från sitt 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 12 oktober 2023 


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Förtroendemannaregister 


Roland Johansson, Joanna Kopczynska 


Arbetsmarknads- och socialnämnden, Lön Hälsingland 
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§ 124 Dnr KS-00436/2023  


Avsägelse från Anne Cahling (S) gällande uppdraget 
som ersättare i överförmyndarnämnden för Bollnäs, 
Ovanåker och Ljusdal 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Anne Cahling (S) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  


 


2.  Kristina Michelson (S) väljs till ny ersättare i överförmyndarnämnden för 


 Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal.  


 


3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Anne Cahling (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i överförmyndar-


nämnden för Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal.  


 


Ordföranden frågar om Anne Cahling kan entledigas från sitt uppdrag. Ord-


föranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 4 oktober 2023.  


Yrkanden 


Ove Schönning (S): Kristina Michelson (S) väljs till ny ersättare.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. Ordföran-


den finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Anne Cahling, Kristina Michelson 


Överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 125 Dnr KS-00450/2023  


Avsägelse från Fredrik Röjd (LB) från uppdraget som 
ersättare i överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker 
och Ljusdal 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Fredrik Röjd (LB) beviljas entledigande från sitt uppdrag. 


 


2.  Kevin Mill (LB) väljs till ny ersättare i överförmyndarnämnden i Bollnäs, 


 Ovanåker och Ljusdal. 


 


3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Fredrik Röjd (LB) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal.  


 


Ordföranden frågar om Fredrik Röjd kan beviljas entledigande från sitt 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 11 oktober 2023 


Yrkanden 


Fredrik Röjd (LB): Kevin Mill (LB) väljs till ny ersättare.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Överförmyndarnämnden i Bollnäs, Ovanåker och Ljusdal  


Kevin Mill, Fredrik Röjd 


Förtroendemannaregister, Lön Hälsingland 
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§ 126 Dnr KS-00460/2023  


Avsägelse från Lasse Bergqvist (L) gällande uppdragen 
som ersättare i styrelserna för Ljusdal Energibolagen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Lasse Bergqvist (L) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  


 


2.  Simon Bredberg Schönning (L) väljs till ny ersättare i styrelserna för 


 Ljusdal Energibolagen. 


 


3.  Valen gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Lasse Bergqvist (L) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i styrelserna för 


Ljusdal Energibolagen.  


 


Ordföranden frågar om Lasse Bergqvist kan beviljas entledigande från sina 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 17 oktober 2023 


Yrkanden 


Henrik  Estander (L): Simon Bredberg Schönning (L) väljs till ersättare i 


styrelserna för Ljusdal Energibolagen.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Ljusdal Energibolagen 


Lasse Bergqvist, Simon Bredberg Schönning 


Förtroendemannaregister  
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§ 127 Dnr KS-00474/2023  


Avsägelse från Roger Kastman (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i styrelsen för Stiftelsen Karin 
Jonsson i Ångsäter (Ljusdalsbygdens museum) 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Roger Kastman (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  


 


2.  Mona Änges (KD) väljs till ny ersättare i styrelsen för stiftelsen Karin 


 Jonsson i Ångsäter (Ljusdalsbygdens museum).  


 


3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Roger Kastman (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i styrelsen för 


stiftelsen Karin Jonsson i Ångsäter (Ljusdalsbygdens museum).  


 


Ordföranden frågar om Roger Kastman kan entledigas från sitt uppdrag. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse     


Yrkanden 


Roger Kastman (KD): Mona Änges (KD) väljs till ny ersättare.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Roger Kastman, Mona Änges 


Ljusdalsbygdens museum, Förtroendemannaregister 
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§ 128 Dnr KS-00404/2023  


Delårsrapport för Ljusdals kommun per 31 augusti 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals kommun avseende 


 perioden januari till augusti 2023 godkännes. 


 


2.  Med anledning av rådande omständigheter och berörda nämnders 


 negativa prognoser samt positiv prognos över centrala intäkter förordar 


 Framtid Ljusdal en tillfällig engångsrevidering (ej nivåhöjande inför 2024 


 och framåt) av budget 2023. Det är dock av största vikt att berörda 


 nämnder vidtar åtgärder så att obalanser inte förs över till 2024. 


 


 Budget 2023 revideras enligt följande tillfälliga engångsjustering: 


 utbildningsnämnden +5,3 miljoner kronor, omsorgsnämnden +1,6 


 miljoner kronor, kommunstyrelsen +1,4 miljoner kronor. Detta 


 finansieras genom att posten Statsbidrag utökas med +8,3 miljoner 


 kronor.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningens ekonomienhet har sammanställt 


budgetuppföljning per 31 augusti med helårsprognos för Ljusdals kommun. 


  


Delårsutfallet är sammanlagt 54 miljoner kronor och helårsprognosen är 29 


miljoner kronor vilket är 15 miljoner kronor bättre än helårsbudget. 


 


Investeringar prognostiseras till 111 miljoner kronor vilket är i linje med 


årsbudget. 


 


Nämnderna prognostiserar sammantaget en negativ budgetavvikelse med -


2,8 miljoner kronor. Arbetsmarknads- och socialnämnden prognostiserar ett 


överskott, kommunstyrelsen, utbildningsnämnden och omsorgsnämnden 


prognostiserar ett underskott. Övriga nämnder prognostiserar inga 


avvikelser. 


 


Centrala poster, finansiering och finansnetto prognostiserar sammantaget en 


positiv budgetavvikelse med 18 miljoner kronor. 
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Kommunstyrelsekontoret konstaterar att det prognostiserade resultatet 


uppfyller kommunallagens krav på budget i balans.  


 


För perioden bedöms Ljusdals kommun delvis bedrivit verksamheten utifrån 


en god ekonomisk hushållning. Bedömningen baseras på att kommunens 


fastställda finansiella mål för god ekonomisk hushållning bedöms uppfyllas 


under året, men kommunens fastställda verksamhetsmål för god ekonomisk 


hushållning bedöms inte uppfyllas under året. 


 


Bakgrund 


Uppföljning är en kontinuerlig process för att följa upp, rapportera och styra 


kommunens verksamhet och resurser så att verksamheten utvecklas i 


beslutad riktning.  


 


Uppföljningen ska i första hand fokusera på avvikelser, både ekonomiska 


och verksamhetsmässiga. Genom att fokusera på avvikelser och 


åtgärdsplaner ska uppföljningen säkerställa att verksamheten når de 


beslutade målen och håller sig inom de tilldelade ekonomiska ramarna. 


 


Kommunstyrelsen får kontinuerligt skriftliga uppföljningsrapporter. 


Uppföljning per augusti utgörs av en formell Delårsrapport.  


 


Delårsrapport januari-augusti med helårsprognos 2023 


 


Nedan redovisas en sammanfattning av Delårsrapport januari-augusti med 


helårsprognos 2023. För mer information hänvisas till upprättad rapport 


(separat dokument med bilagor). 


 


Budgetuppföljning januari-augusti                                   


Det bokförda resultatet för kommunen per 31 augusti är 54 miljoner kronor. 


Resultatet beror delvis på naturliga variationer i periodisering av kostnader 


och intäkter. Resultatet är sämre än bokfört resultat motsvarande period 


föregående år (som dock var ett rekordår). Då var resultatet 85 miljoner 


kronor. Under årets första åtta månader har investeringar skett med 52 


miljoner kronor. Största enskilda investeringsobjekt är Ämbarbo förskola, 20 


miljoner kronor. 
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Helårsprognos 2023                                     


Budgetuppföljningen per 31 augusti visar en prognos för helåret 2023 på 29 


miljoner kronor. Budget för året är 14 mnkr vilket innebär en positiv 


budgetavvikelse på totalt 15 miljoner kronor.  


 


Resultat 2023, Mnkr Budget Prognos Avvikelse Kommentar 


Kommunstyrelsen -97,3 -98,7 -1,4 Entledigande Kch 


Samhällsservicenämnd -116,9 -116,9 0 Osäkerhet bränder 


Utbildningsnämnd -503,4 -508,7 -5,3 Gymn, förskola, chefsbyte 


Omsorgsnämnd -484,3 -485,9 -1,6 Personalkostnader 


Arbetsmarkn. & socialnämnd -157,6 -152,1 5,5 Vakanser, plac., försörjn.stöd 


Övriga * -5,5 -5,5 0  


Summa nämnder -1 365 -1 368 -2,8  


Centrala poster/finansiering 1 371 1 394 23 Skatteintäkter, statsbidrag. 


Finansnetto 8 3 -5 Pensionskostnader 


Totalt Drift  14 29 15  


Totalt Investeringar 111 111 0  


* Kommunfullmäktige, Revision, Valnämnd, Jävsnämnd och Överförmyndarnämnd. 


 


Nämndernas sammantagna prognos är negativ och uppgår till -2,8 miljoner 


kronor, vilket motsvarar -0,2 % budgetavvikelse. Inom totalen återfinns 


prognostiserade avvikelser inom arbetsmarknads- och socialnämnden (5,5 


miljoner kronor), utbildningsnämnden (-5,3 miljoner kronor), 


omsorgsnämnden (-1,6 miljoner kronor) samt kommunstyrelsen (-1 


 


,4 miljoner kronor).  


 


Centrala poster och finansiering visar sammantaget en positiv prognos 


jämfört med budget med 23 miljoner kronor och beror främst på positiv 


slutreglering av 2022 års skatteintäkter, positiv preliminär reglering av 2023 


års skatteintäkter samt högre statsbidrag än förväntat. 


 


Finansnetto visar sammantaget på en negativ prognos med -5 miljoner 


kronor som i huvudsak beror främst på högre finansiell del av 


pensionskostnader. 


 


Investeringsprognosen för hela året är 111 miljoner kronor vilket är i linje 


med investeringsbudget (111 miljoner kronor). Tidsförskjutningar kan 


förekomma vilket kan föranleda ombudgeteringar till nästkommande år. 
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Måluppföljning                                    ' 


För perioden bedöms Ljusdals kommun delvis bedrivit verksamheten utifrån 


en god ekonomisk hushållning. Bedömningen baseras på att kommunens 


fastställda finansiella mål för god ekonomisk hushållning bedöms uppfyllas 


under året, men kommunens fastställda verksamhetsmål för god ekonomisk 


hushållning bedöms inte uppfyllas under året. 


 


Bedömning 


Det prognostiserade årsresultatet, 29 miljoner kronor, för Ljusdals kommun 


baserat på budgetuppföljning av utfall per augusti är betydligt bättre än 


årsbudget, 14 miljoner kronor, och innebär ett överskott motsvarande 2,3 % 


andel av skatteintäkter & statsbidrag (budgeterat finansiellt mål: 1 %). 


  


Kommunstyrelsekontoret konstaterar att det prognostiserade resultatet 


uppfyller kommunallagens krav på budget i balans. Den positiva 


budgetavvikelsen beror dock i hög utsträckning på centrala poster av 


engångskaraktär (slutavräkning skatteintäkter 2022 och prognos preliminär 


slutavräkning 2023 samt tillfälligt höjda statsbidrag). 


 


Vidare konstateras att nämnderna totalt sett förväntas uppvisa en budget-


avvikelse med -2,8 miljoner kronor. Inom totalen finns det tre nämnder (KS, 


UN och ON) som prognostiserar negativa prognoser. Enligt 


ekonomistyrnings-reglerna inträder nu ett anställnings- och inköpsstopp för 


dessa nämnder fram till dess att respektive nämnd till kommunstyrelsen 


redovisar en åtgärdsplan. För att säkerställa en långsiktigt hållbar ekonomi är 


det därför nödvändigt att fortsätta arbeta aktivt med åtgärder för att undvika 


att det uppstår obalanser i nämndernas verksamhet framöver.  


 


God ekonomisk hushållning ur ett finansiellt perspektiv bedöms uppnås. God 


ekonomisk hushållning ur ett verksamhetsperspektiv bedöms inte uppnås. 


Den samlade bedömningen blir därigenom att god ekonomisk hushållning 


delvis kommer att uppnås i Ljusdals kommun 2023. 


Med anledning av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 


delårsrapport januari-augusti 2023 med årsprognos godkänns. 


 


Kommunstyrelsen föreslår 12 oktober 2023, § 181 att  


 


1. Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals kommun avseende perioden 


januari till augusti 2023 godkännes. 


 


2. Med anledning av rådande omständigheter och berörda nämnders negativa 


prognoser samt positiv prognos över centrala intäkter förordar Framtid 


Ljusdal en tillfällig engångsrevidering (ej nivåhöjande inför 2024 och 
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framåt) av budget 2023. Det är dock av största vikt att berörda nämnder 


vidtar åtgärder så att obalanser inte förs över till 2024. 


 


Budget 2023 revideras enligt följande tillfälliga engångsjustering: 


utbildningsnämnden +5,3 miljoner kronor, omsorgsnämnden +1,6 miljoner 


kronor, kommunstyrelsen +1,4 miljoner kronor. Detta finansieras genom att 


posten Statsbidrag utökas med +8,3 miljoner kronor.  


 


Ekonomichef Eric Carlsson redogör för delårsrapporten. 


 


Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) redogör för revisorernas 


bedömning av delårsrapporten. Revisorerna bedömer att resultatet i 


delårsrapporten är förenligt med de finansiella mål som fullmäktige beslutat 


om. Revisorerna kan inte bedöma resultatet i delårsrapporten med avseende 


på verksamhetsmålen, eftersom en otillräckligt tydlig rapportering saknas för 


att möjliggöra en bedömning.  


Beslutsunderlag 


Missiv till delårsrapport 


Revisionsrapport översiktlig granskning av delårsrapport 2023 


Revisorernas bedömning av delårsrapport 16 oktober 2023 


Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 181 


Tjänsteskrivelse 5 oktober 2023 


Delårsrapport 2023 Ljusdals kommun 


Tertialrapport 2 år 2023 


Arbetsutskottets protokoll 20 september 2023, § 99 


Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 95 inklusive 


bilagor 


Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 26 september 2023, § 186 


inklusive bilagor 


Utbildningsnämndens protokoll 28 september 2023, § 76 inklusive bilagor 


Omsorgsnämndens protokoll 27 september 2023, § 106 inklusive bilagor 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Marie-Louise 


Hellström (LB) och  Roger Kastman (KD): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag.  


 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag. Tillägg: ”För bättre uppföljning av de strategiska 
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programmen och de kommunala målen upprättas ett socialt 


hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut inför årsredovisning 2023.” 


 


Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S), Kristoffer Hansson (S), Marit 


Holmstrand (S) och  Kiki Furstedt (V): Bifall till punkt 1 i 


kommunstyrelsens förslag, avslag på punkt 2 i kommunstyrelsens förslag.  


 


Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins tilläggsyrkande.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkt 1 i 


kommunstyrelsens förslag att godkänna delårsrapport med helårsprognos. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer Pernilla Färlins m fl yrkande om att bifalla punkt 2 i 


kommunstyrelsens förslag om att revidera budget 2023 med tillfälliga 


engångsjusteringar, mot Jonas Rask Samuelssons m fl yrkande om avslag. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat bifalla Jonas Rask 


Samuelssons m fl yrkande. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för Jonas Rask Samuelssons m fl yrkande, Nej-röst för Pernilla 


Färlins m fl yrkande. 


Omröstningsresultat 1 


Med 23 Nej-röster mot 17 Ja-röster har kommunfullmäktige beslutat bifalla 


Pernilla Färlins m fl yrkande. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 


Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Barbro Andin Mattsson (C) och Kiki 


Furstedt (V) röstar Ja. 


 


Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 


Evensson (M), Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), Kjell Israelsson (M), 


Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L),  
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Fredrik Röjd (LB), Jonny Mill (LB)l Marie-Louise Hellström (LB), Eva-


Marie Forslin (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP), Henrik 


Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen 


(-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyblom (SD) och Roger Kastman (KD). 


Resevationer 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 


Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Barbro Andin Mattsson (C) och Kiki 


Furstedt (V) reserverar sig mot beslutet.  


 


Propositionsordning 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins och Karin Janssons yrkande om att upprätta ett socialt 


hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut inför årsredovisning 2023. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår detta.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå yrkandet, Nej-röst för att bifalla yrkandet.  


 


Omröstningsresultat 2 


 


Med 38 Ja-röster mot 2 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat avslå 


yrkandet.  


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 


Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Barbro Andin Mattsson (C), Kiki 


Furstedt (V), Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), 


Thomas Evensson (M), Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), Kjell 


Israelsson (M), Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), 


Fredrik Röjd (LB), Jonny Mill (LB)l Marie-Louise Hellström (LB), Eva-


Marie Forslin (LB),  Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD),  
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Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus 


Nyblom (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 


 


Reservationer  


 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot 


beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga nämnder 


Ekonomienheten för verkställande 


Revisionen  
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§ 129 Dnr KS-00413/2023  


Delårsrapporter för de helägda kommunala bolagen 
2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Delårsrapport januari-augusti 2023 för Ljusdals Energiföretag koncernen 


 samt AB Ljusdalshem och AB Ljusdals Servicehus noteras till protokollet 


 och läggs till handlingarna. 


 


2. Verksamheten under perioden januari-augusti 2023 i Ljusdals 


 Energiföretag AB koncernen samt AB Ljusdalshem och AB Ljusdals 


 Servicehus läggs med godkännande till handlingarna då den varit förenlig 


 med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 


 kommunala befogenheterna.  


Sammanfattning av ärendet 


De helägda kommunala bolagen Ljusdals Energiföretag AB och AB 


Ljusdalshem upprättar delårsrapporter för respektive bolag och dess koncern. 


Delårsrapporterna sänds därefter till ägaren Ljusdals kommun för kännedom.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att verksamheten under perioden 


januari-augusti 2023 i de helägda kommunala bolagen varit förenlig med det 


fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 


befogenheterna. 


 


Delårsrapporter januari-augusti 2023 för de helägda kommunala bolagen 


samt uttalande om kommunstyrelsens uppsiktsplikt överlämnas till 


kommunstyrelsen för godkännande. 


 


Ljusdals Energi Energiföretag AB är ett helägt kommunalt bolag och äger 


dotterbolagen: Ljusdal Energi AB (fjärrvärme), Ljusdal Elnät AB (elnät), 


Ljusdal Energi Försäljning AB (elhandel), Ljusnet AB (bredband och TV), 


Ljusdal Renhållning AB (renhållning och återvinning) och Ljusdal Vatten 


AB (vatten och avlopp). 


 


AB Ljusdalshem är ett helägt kommunalt bolag som äger dotterbolaget AB 


Ljusdals Servicehus. 
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Delårsrapporter januari-augusti 2023  


 


Nedan redovisas en sammanfattning över ekonomi och verksamhet i 


koncernen under perioden. För mer information hänvisas till upprättad 


rapport (separata bilagor). 


 


Ekonomiskt har perioden januari-augusti 2023 varit bra för de helägda 


bolagens koncerner med en vinst (före skatt) på 12,9 miljoner kronor för 


Ljusdals Energiföretag AB och 11,2 miljoner kronor för AB Ljusdalshem. 


Prognosen för helår 2023 ser också bra ut för de bägge koncernerna; 14,9 


miljoner kronor för Ljusdals Energiföretag AB och 8,3 miljoner kronor för 


AB Ljusdalshem.  


 


Inom Ljusdalshemskoncernen har 6 nya lägenheter uppförts på Åkernvägen i 


Järvsö. Bygget av 15 nya lägenheter vid Grytan i Järvsö har påbörjats. I 


övrigt har sedvanligt planerat underhåll utförts, exempelvis badrumsreno-


veringar och utbyte av teknik (t.ex. utbyte av alla ljuskällor på två äldre-


boenden) i ägda fastigheter. 


 


Energikoncernen är en väderberoende verksamhet. Mars milda väder har 


påverkade resultatet negativt, medan övriga månader har hållit sig till 


normalårskurvan som budget baseras på. Fjärrvärmen kommer dock på 


grund av bränsleprishöjningar att uppvisa ett minusresultat. 


 


Elpriserna har under årets första månader varit relativt höga vilket påverkat 


elproduktionen i positiv bemärkelse. Dock har priset sjunkit drastiskt under 


hösten, men koncernen har en förhoppning att elproduktionen skulle kunna 


visa ett resultat i balans.  


 


Generellt har koncernen klarat sig bra från oplanerade avbrott vilket gör att 


budgeten för reparation och underhåll inte har behövt nyttjas till fullo. I 


investeringsbudgeten har många större och längre projekt påbörjats, men 


avvaktan sker för antingen tillstånd, miljöprövningar eller andra intressenter 


för att de ska ta riktig fart. Mätarbytesprojekten till digitala eller digitala 


mätare med fler funktioner pågår för fullt och följer budget. 


 


Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen  


Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 


över kommunal verksamhet som bedrivs i bolag som kommunen är ägare i. 


Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda 


direktiv men också i avseende på övriga förhållanden av betydelse för 


kommunen.  
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Kommunstyrelsens uppsikt över ägda bolag utövas i första hand genom att ta 


del av: budget och verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt 


revisorernas granskningsrapport. Utifrån informationen i föreliggande hand-


lingar samt den uppsikt kommunstyrelsen i övrigt utfört under året i form av 


dialoger med styrelse och verkställande ledning är det förvaltningens bedöm-


ning att verksamheten under perioden januari-augusti bedrivits på ett ända-


målsenligt och ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med upp-


ställda direktiv. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 182 


Tjänsteskrivelse 5 oktober 2023 


Delårsrapport 31 augusti 2023 för Ljusdal Energi AB 


Delårsrapport 31 augusti 2023 för AB Ljusdalshem 


Delårsrapport 31 augusti 2023 för AB Ljusdals Servicehus 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Bolagen 


Kommunrevisionen 
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§ 130 Dnr KS-00143/2023  


Verksamhetsområde för kommunalt VA i Harsavallen 
och Svemarksbyn i Harsa 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Harsavallen fastställs i 


 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 


 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 2 och 3. Karta gäller över 


 fastighetsförteckning.  


 


2.  Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Svenmarskbyn fastställs i 


 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 


 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 4 och 5. Karta gäller över 


 fastighetsförteckning.  


  


3. Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Harsavallen fastställs i 


 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 


 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 6 och 7. Karta gäller över 


 fastighetsförteckning.  


 


4.  Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Svenmarskbyn fastställs 


 i enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 


 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 8 och 9. Karta gäller över 


 fastighetsförteckning.  


 


5.  Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Harsaklacken justeras 


 genom att minska området i enlighet med beslutsunderlag och karta och i 


 bilaga 2.  


 


6.  Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Harsaklacken justeras 


 genom att minska området i enlighet med beslutsunderlag och karta i 


 bilaga 6.  


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdal Energi har tagit fram förslag till verksamhetsområde för kommunalt 


VA i Harsavallen och Svemarksbyn i Harsa. Kommunfullmäktige föreslås 


fastställa verksamhetsområden för kommunala vattentjänster för Harsavallen 


och Svemarksbyn samt justera verksamhetsområde för Harsaklacken. 
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Kommunstyrelsen beslutade 9 september 2023, § 160 att remittera ärendet 


till samhällsservicenämnden för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden beslutade 26 september 2023, § 105 att godkänna 


yttrande från samhällsserviceförvaltningen. Bygg- och miljöenheten samt 


näringslivs- och exploateringsenheten har inga synpunkter på underlaget. 


Bygg- och miljöenheten ser att det spill- och renvattenområde som föreslås 


begränsas vid Harsavallen inte bedöms ha någon påverkan på framtida 


möjligheter att bygga då området ligger i sådan anslutning till Harsasjön att 


dispens från strandskyddet inte är möjlig enligt dagens regelverk.  


 


Näringslivs- och exploateringsenheten ser det som positivt att Ljusdal Vatten 


AB fastställer utökade verksamhetsområden, även för de delar som till viss 


del redan är anslutna till och tar del av det kommunala verksamhetsområdet, 


och att man därmed får bättre kontroll över sin produktion. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 189 


Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 105 


Samhällsserviceförvaltningens tjänsteskrivelse 18 september 2023  


Kommunstyrelsens protokoll 9 september 2023, § 160 


Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 90 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 augusti 2023 


Ljusdal Vattens förslag 29 juni 2023 


Samhällsserviceförvaltningens yttrande 29 juni 2023 


Bilagor 29 juni 2023 


Yrkanden 


Solange Nordh (C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Solange Nordhs 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ljusdal Vatten AB 


Samhällsservicenämnden för kännedom 
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§ 131 Dnr KS-00425/2023  


Ändring av taxa för bygglov 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslag till ändrad taxa för bygglov antas och börja gälla 1 januari 2024.  


Sammanfattning av ärendet 


Nuvarande taxa antogs i kommunfullmäktige 4 november 2019, § 131, och 


räknas årligen upp med prisindex för kommunal verksamhet (PKV) för 


oktober månad.  


 


En ändring av taxan föreslås nu för att den bättre ska stämma överens med 


verklig tidsåtgång samt behov av ändringar som framkommit sedan taxans 


antagande. Taxeändringen föreslås träda i kraft 1 januari 2024 i samband 


med den årliga uppräkningen av timavgiften.  


 


Föreslagna ändringar enligt nedan:  


 


A 1.22 - A 1.24: Enklare ny- eller tillbyggnad, t.ex. uterum/skärmtak/carport, 


utan tekniskt samråd.  


 


A 1.22 Ändrade kolumnen bygglov-prövning från 2 timmar till 1,5 timme.  


A 1.23 Ändrade kolumnen bygglov-prövning från 3 timmar till 2,5 timme.  


A 1.24 Ändrade kolumnen bygglov-prövning från 4 timmar till 2,5 timme.  


 


A 7.1 Ändrade kolumnen lovprövning från 2 timmar till 4 timmar.  


A 7.2 Ändrade kolumnen lovprövning från 8 timmar till 7 timmar 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 193 


Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 98 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 7 september 2023 


Bilaga 1 och 2, 7 september 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta 
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Beslutsexpediering 


Akt 


Författningssamling 


Samhällsservicenämnden  
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§ 132 Dnr KS-00426/2023  


Uppdaterade regler kring gångbanerenhållning 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslaget till lokal föreskrift renhållning av gångbana antas.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunen har i beslut den 27 september 1997, § 121 beslutat om  


regler om gångbanerenhållning  med stöd av 19 § renhållningslagen 


(1979:596) och 13 a § renhållningsförordningen ( 1990:984). 


 


Renhållningslagen och renhållningsförordningen gäller inte längre varför ny 


föreskrift behöver beslutas enligt lagen (1998:814) med särskilda 


bestämmelser om gaturenhållning och skyltning och 1 § förordningen 


(1998:929) om gaturenhållning och skyltning. 


 


Förslaget föreslås träda i kraft snarast möjligt.   


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 194 


Samhällsservicenämndens protokoll 26 september 2023, § 104 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 7 september 2023 


Lokala föreskrifter för renhållning av gångbana 7 september 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Författningssamling 
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PROTOKOLL 


Sida 
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Datum 


2023-10-30 
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§ 133 Dnr KS-00176/2023  


Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och 
medborgarförslag 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en sammanställning över ej 


färdigbehandlade motioner och medborgarförslag per 4 oktober 2023.  


           


Sammanfattningen omfattar 12 motioner och 33 medborgarförslag.           


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 oktober 2023, § 195 


Tjänsteskrivelse 4 oktober 2023 


Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och medborgarförslag 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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Datum 
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§ 134 Dnr KS-00453/2023  


Medborgarförslag om busskort till alla skolbarn och -
ungdomar i Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om busskort till alla skolbarn- och 


ungdomar i Ljusdals kommun har inkommit.  


 


Förslagsställarna skriver: 


 


"Alla ska känna sig inkluderade och ska därför ha möjlighet att ta sig till sina 


fritidsaktiviteter oavsett var de bor och oavsett vilken samhällsklass eller 


vilken problematik de lever i. 


 


Att lära sig samåka och att känna friheten i att kunna ta sig till olika platser är 


inte bara bra för den psykiska hälsan utan även för hållbarheten och miljön. 


 


Föreningslivet och kulturlivet kommer att växa, företagslivet och samhället 


kommer att gynnas men framförallt så kommer vi att få friskare och gladare 


barn och unga och därmed en starkare framtid. 


 


Alla Hälsinglands kommuner, utöver Ljusdal, ger sina ungdomar denna 


möjlighet. Varför ska då inte vår kommun, vi med de största geografiska 


utmaningarna, ge våra invånare detta?"  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 11 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 


för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering: Akt, Förslagsställaren, Kommunstyrelsen  
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§ 135 Dnr KS-00430/2023  


Medborgarförslag om allmän hundrastgård 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om allmän hundrastgård har inkommit till 


kommunfullmäktige.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Jag och många andra hundägare i Ljusdals kommun skulle vilja ha en 


allmän hundrastgård där våra hundar kan träffas. När jag kontaktade er sist 


så skrev ni att det skulle bli en arbetsmiljöfråga eftersom många inte tar upp 


efter sina hundar. Jag köper inte det. Varför kan så många andra kommuner i 


landet ha hundrastgårdar och sköta dem utan problem men inte Ljusdal? Det 


är hur lätt som helst att rengöra en hundrastgård, dessutom är det bara att 


sätta upp en skylt som informerar om reglerna. Det finns hur mycket plats 


som helst för en hundrastgård, framförallt på Östernäs. Kan vi privatpersoner 


kanske bidra med en slant i form av frivilliga donationer?"  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 29 september 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhälls-


servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Förslagsställaren  
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§ 136 Dnr KS-00422/2023  


Medborgarförslag om babysim i Färila badhus 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om babysim i Färila badhus har 


inkommit till kommunfullmäktige.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Färila badhus ska erbjuda babysim. Idag erbjuds inte babysim i Ljusdals 


kommuns enda badhus och vi invånare blir istället tvungna att åka till 


grannkommunerna. Babysim i Färila skulle göra Ljusdals kommun mer 


attraktiv att bo i och dessutom slipper vi som redan valt att bo här resa till en 


annan närliggande kommun för babysim. Utöver detta kan vi hålla intäkterna 


inom kommunen om vi som kommuninvånare kan betala avgiften för 


babysim till Ljusdals kommun istället för till närliggande kommuner. " 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 28 september 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-


nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Förslagsställaren  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 
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§ 137 Dnr KS-00458/2023  


Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) 
gällande arbetsskor för omvårdnadspersonal. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas.  


 


2. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 


ordförande Maud Jonsson (L) gällande arbetsskor till omvårdnadspersonal 


 


I interpellationen skriver han: 


 


"I maj 2022 skickade kommunfullmäktige vidare ett utmärkt 


medborgarförslag till omsorgsnämnden för beslut. Förslagsställaren är en 


veteran i vården och med 20 års erfarenhet och skrev i sitt medborgarförslag 


att 


 Det inte är rimligt att vårdpersonal ska behöva stå för sina arbetsskor 


själva. 


 Det borde vara i kommunfullmäktiges intresse att åtminstone införa 


ett bidrag till arbetsskor för alla. 


 Bra skor kan hjälpa till med att hålla ner sjukskrivningarna. 


 Att erbjuda skor till personal är också ett sätt för kommunen att visa 


att vi bryr oss om personalens hälsa och uppskattar det jobb 


personalen gör varje dag. 


 


Den 25:e januari hade omsorgsnämnden möte. Vi i Miljöpartiet har som 


ersättare där inte rösträtt men vi deltog i debatten och noterade i protokollet 


att vi: 


”anser att det är en självklarhet att arbetsgivaren ska tillhandahålla den 


utrustning som behövs för att arbetstagaren ska kunna utföra arbetet utan risk 


för liv och hälsa.” 


 


Framtid Ljusdals representanter drev tyvärr istället igenom tummetotten att 


”utreda bidrag till arbetsskor för omvårdnadspersonal”. 
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Värt att poängtera är att tjänstepersonerna inom omsorgen förstår de 


anställdas behov då de skriver att ”den kostnad som det skulle innebära 


skulle kunna vara försvarbar i syfte att förebygga arbetsskador samt ge 


vårdpersonalen bättre förutsättningar i sitt yrkesutövande. Vidare ser 


Omsorgsförvaltningen att ett skobidrag skulle kunna ge vårdpersonalen 


ytterligare motivation när vi nu går in i ett skede med ett förändrat  


arbetssätt inom hela förvaltningen. ” 


 


Nu har det gått över 8 månader och det har inte hörts ett pip om hur det går 


med den utredningen! Ljusdals Kommun har ett uttalat prioriterat mål att 


vara en attraktiv arbetsgivare. Vi har idag stora svårigheter att rekrytera 


personal och än värre har vi också svårt att behålla den fantastiska personal 


vi redan har! 


 


Alla prognoser pekar på att det bara kommer bli svårare att rekrytera 


personal i den utsträckning vi behöver. 


 


Vi har inte råd att vara orimligt snåla, vi kan inte längre förvänta oss att 


anställda ska stå för kostnaden själva för arbetskläder de behöver för att 


utföra det jobb vi anställt dom för!" 


 


Kristoffer Kavallin ställer följande frågor: 


- Hur går det med utredningen? Blir det inte ens en tummetott? 


- Anser Framtid Ljusdal att Ljusdals Kommun har råd att fortsätta vara 


orimligt snåla och låta anställda fortsätta betala för de arbetskläder de 


behöver för att utföra jobbet vi anställt dem för själva?" 


 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 


interpellationen: 


 


"Jag anser som du att det är en viktig fråga och att den ska utredas på ett bra 


sätt.  


 


Under hela hösten har nya arbetstider och schemaläggning m.m. varit 


prioriterat varför detta med arbetsskor har fått stå tillbaka. 


 


Omsorgsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att utreda bidrag till 


arbetsskor för tillsvidareanställd personal. Man har tittat på några andra 
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kommuner och utifrån det har förvaltningen tagit fram fyra förslag med 


tillhörande uträkningar. 


 


Det är ca 800 medarbetare det gäller och de har olika behov beroende på om 


de arbetar mest inomhus eller utomhus. För de sistnämnda finns förslag på 


att de t.ex. ska ges ett högre bidrag.  


 


Inom kort kommer de fyra förslagen att läggas fram till personalen som då 


ska få komma med synpunkter på vilket förslag som skulle passa bäst. 


 


Därefter får omsorgsnämnden det presenterat på ett nämndsmöte för att gå 


vidare i frågan." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kristoffer Kavallin (MP), 


Maud Jonsson (L), Solange Nordh (C) och Fredrik Röjd (LB).  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutexpediering 


Akt  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


36(57) 


Datum 


2023-10-30 
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§ 138 Dnr KS-00461/2023  


Interpellation från Anna-Karin Zachrisson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) 
gällande jämställt företagande. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Anna-Karin Zachrisson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) gällande jämställt företagande. 


 


Anna-Karin Zachrisson skriver i interpellationen: 


 


"Omkring 26 procent av Sveriges företag ägs av kvinnor. Det gör att Sverige 


placerar sig i bottenligan bland EU-länderna vad beträffar andelen företag 


med en kvinna som ägare. Det är underkänt för ett land med höga ambitioner 


kring jämställdhet och med uttalade jämställdhetsmål. Att alla individer 


oavsett könsidentitet ska ha möjlighet att starta och driva företag borde vara 


en självklarhet. Vi vet dock att betydligt fler män än kvinnor driver företag 


och att fler kvinnor upplever svårigheter med att beviljas lån för att starta 


eller utveckla sina företag. 


 


Jag ställer utifrån ovanstående följande frågor: 


 Hur arbetar Framtid Ljusdal för att få ett mer jämställt företagande i 


Ljusdal? 


 Hur arbetar Framtid Ljusdal för att få fler utrikesfödda kvinnor att 


starta företag?" 


 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 
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"Jag är ordförande i kommunstyrelsen men också kvinnlig företagare i ett 


parti som arbetar för att öka antalet kvinnliga företag. 


 


För Ljusdals del handlar det om att vi vill öka och stärka företagandet i 


grunden.  


 


Därför drev moderaterna på under förra mandatperioden för att vi skulle få 


en näringslivschef, efter det att socialdemokraterna lade ner Närljus, utan att 


ha någon plan för vad som skulle ske framöver.  


 


Resultatet av vårt arbete ser vi i Svensk Näringslivs företagsranking, att 


Ljusdal går framåt med 69 placeringar, den 9:e största klättringen i Sverige, 


från plats 255 till plats 169. Närljus jobbar med alla företagare, oavsett kön.  


 


Vi i Framtid Ljusdal kommer efter årsskiftet återuppta Team Q, där man 


arbetar med att hjälpa och stötta utlandsfödda kvinnor att komma ut i 


arbetslivet. Detta kan ske genom utbildning eller arbete. Är man dessutom 


intresserad av att starta företag, kommer den hjälpen att finnas hos Närljus." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Anna-Karin Zachrisson (C), 


Pernilla Färlin (M), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Maria Molin (M), 


Fredrik Röjd (LB) och Kennet Hedman (M).  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 139 Dnr KS-00462/2023  


Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
trygghet och säkerhet i Ljusdals tätort. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas.  


 


2. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till kommun-


styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om trygghet och säkerhet i Ljusdals 


tätort. 


 


I interpellationen skriver Lena Svahn: 


 


"Vi har vissa problem runt trygghet och säkerhet i Ljusdals tätort, både på 


Gärdeåsen och nere vid Resecentrum. Det har länge varit så och problemen 


går i vågor. 


 


15 september kom senaste ”larmet” från Gärdeåsen. En obehaglig bild målas 


upp med inbrott i källarförråd och oro för att gå ner i tvättstugan. Det rotas 


runt i förråden bland privata tillhörigheter. Dörren ner till källargången är 


inte låst som den ständigt bör vara. Även via sidodörrarna sker inbrott. 


 


Dessutom har Ljusdalshem plockat bort alla dörrar till förråden, istället för 


att montera in inbrottssäkra. ”Vi stör dem (inkräktarna) på det sättet, så de 


inte får det för mysigt.” Den åtgärden kan jag inte förstå. Ljusdalshems roll 


är att förhindra inbrott i sina fastigheter. Förebygga brott. Det räcker inte att 


polisanmäla när det redan skett något. Att ingripa vid brott och olovlig 


närvaro ligger på polisen, som försöker ha en stor närvaro både utomhus och 


inomhus, men resurserna är begränsade.  


 


Dagens insatser från dessa två instanser hjälper alltså inte. Moderaterna, 


kommunstyrelsens ordförande, vice ordförande samt Framtid Ljusdal har 


kommenterat problemen på Gärdeåsen med att de tar läget på största allvar 


och kommer fortsätta jobba aktivt med trygghetsskapande åtgärder. 
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Budskapet är att detta inte är okej, det är oacceptabelt. Jag vill därför veta 


hur Framtid Ljusdal har agerat runt Gärdeåsen efter detta. Vilka nya 


konkreta åtgärder som initierats.  


  


Över till resecentrums väntrum som är ett tillhåll för missbrukare. 


Ljusdalshem försöker hålla koll och underhålla lokalerna. Polisen parerar 


från sitt håll. Nattvandrarna har flyttat in i byggnaden. Ett 


övervakningssystem är på plats och möjligen är det en bra åtgärd, men det 


finns även exempel där det inte alls hjälpt, t ex på Bollnäs resecentrum som 


bara fått ökat antal brott efter deras olika krafttag. (Ljusnan 20 september) 


 


Ljusdals kommun äger och förvaltar hela stationshuset. Eftersom det länge 


varit såhär oroligt så startade arbete redan under förra hösten med att rita om 


Resecentrum, tillsammans med expertis som arbetat runt flera väntsalar i 


landet. Så långt jag vet har man tittat på hur Resecentrum kan omformas för 


att förbättra säkerhet, trygghet och uppsikt inomhus. Sen har det hela tystnat 


för oppositionens öron. Men i Ljusdalsposten berättar säkerhetschefen om 


arbetsgruppen ”Tryggt och levande resecentrum”. Nu först är visionen klar 


och inskickad till Kommunstyrelsens ordförande för dennes synpunkter. 


Detta bör komma upp i kommunstyrelsen som ett riktigt ärende, hoppas jag.  


 


Följande frågor vill jag ställa till kommunstyrelsens ordförande: 


1. Kommer en plan eller vision över Resecentrum väckas i 


 kommunstyrelsen och i så fall när? 


2. Innefattar den visionen fortfarande ombyggnationer? 


3. Hur har Framtid Ljusdal agerat runt Gärdeåsen sen mitten av september? 


 Vilka konkreta nya åtgärder har vidtagits?" 


 


Ordföranden frågar om interpellationen får framställas. Ordföranden finner 


att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


"Trygghet och säkerhet är en prioriterad fråga för alla i Ljusdals kommun, 


och jag kan försäkra att vi i Framtid Ljusdal tar detta på största allvar. 


 


1. Resecentrum 


En plan eller vision för Resecentrum kommer att väckas i kommunstyrelsen. 


Vi håller på att utvärdera olika alternativ, inklusive ombyggnationer eller 


renovering, för att förbättra tryggheten. Extra väktare kommer att sättas in, 


och en betalmaskin kommer att installeras för att bibehålla toalettkvaliteten. 


Vi ser också över möjligheten att installera transparenta kupor på perrongen 
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med värmeslinga i bänk och tak för dem som föredrar att sitta utanför 


resecentrumet. Det finns i dagsläget redan kameror inuti resecentrum. 


 


2. Gärdeåsen 


Vi har haft och har kontinuerlig dialog med Ljusdalshem angående 


situationen på Gärdeåsen. Ett ägardirektiv kommer att läggas fram för att 


styra utvecklingen mot starkare dörrar. Detta i kombination med ökad 


belysning och kameraövervakning syftar till att återskapa tryggheten i 


området. 


 


3. Övergripande Trygghetsskapande åtgärder 


Vi håller på att kartlägga de mest utsatta områdena i kommunen för att köpa 


och sedan att installera kameror och belysning som en del av en 


övergripande trygghetsskapande strategi i kommunen. När förslagen är redo 


så kommer det att lyftas i kommunstyrelsen.  


 


Vi är engagerade i att lösa dessa problem och kommer att fortsätta arbeta 


aktivt för att förbättra tryggheten i Ljusdal." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Pernilla 


Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd (LB), Kristoffer Kavallin 


(MP) och Jonas Rask Samuelsson (C).  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordförande frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 140 Dnr KS-00463/2023  


Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
att värna kommunens intressen i styrkedjan 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 


kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om att värna kommunens 


intressen i styrkedjan. 


 


I interpellationen skriver Lena Svahn: 


 


"Två kommunalråd från moderaterna har i fullmäktige och i media gjort klart 


för oss att de inte yppar åsikter om sådant som partiet i regeringsställning 


lägger fram. Jag undrar varför. Varför är inte moderaterna intresserade av att 


driva frågor som är viktiga för Ljusdal, oavsett vad regeringen hittar på för 


landet i stort? 


 


Överallt ute i landet sker nämligen uppvaktningar, påverkan och avkrävt 


ansvar uppåt i styrkedjan. Från kommun till region, från region upp till 


riksdag. Det är viktigt och tacksamt eftersom de kommunala politikerna ofta 


vet bäst vad som är bra för kommunen och i synnerhet känner de lokala 


förutsättningarna. De får ofta slåss för olika frågor som behöver belysas 


bättre. Eller markera mot ett beslut som får negativa konsekvenser för den 


egna kommunen. Landsbygden drabbas ju ofta mer negativt än storstäderna.  


 


Om man som kommunpolitiker inte kan tänka sig att ha invändningar mot 


regeringens prioriteringar så förstörs denna styrkedja. Det kan jämföras med 


vilken organisation som helst, där lyhördheten bör gå åt båda håll för bästa 


utveckling. Oppositionen ställer sig mycket frågande till att politiker i 


ledning inte vill företräda kommunen i första hand, som uppdragsbeskriv-


ningen säger att ni ska göra. Vi har kommunalt självstyre och ni företräder 


Ljusdal kommuns medborgare som förväntar sig att styret ska ha Ljusdals 
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samhälles bästa för ögonen. Ni bör ta stor hänsyn till de behov och 


förhållanden som finns här lokalt, i kommunens alla delar. 


 


Sakfrågor och utvecklingsfrågor är grunderna i kommunpolitik. Exemplen är 


många där oppositionen lyfter egna frågor samt yrkar runt förslag ute i 


nämnderna. De frågor vi driver baseras dels på partiernas politik, men till 


större del på de unika behoven och förutsättningarna i kommunen samt eget 


omdöme som ledamot. Därför blir vi förvånade över att ledande politiker så 


tydligt istället följer partipiskan.  


 


Därför vill jag ställa följande två frågor till kommunstyrelsens ordförande: 


1. Varför är det partiet ni företräder i första hand och inte kommunen, vilket 


 uppdragsbeskrivningen anger? 


2. Varför anses det inte viktigt och nödvändigt att påverka uppåt i 


 styrkedjan?" 


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   


 


Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 


interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


43(57) 


Datum 


2023-10-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 141 Dnr KS-00464/2023  


Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
responstider för ambulansen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 


kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M9 om responstider till 


ambulansen. 


 


Lena Svahn skriver: 


 


"Responstid är tiden från 112-samtal tills att första resurs är på plats. Enligt 


en sammanställning i april från organisationen Hela Sverige ska leva har 


responstiderna för ambulansen ökat i samtliga hälsingekommuner. Sett 


längre tillbaka, så med flera minuter under en tioårsperiod. Att svarstiderna 


ökar oroar naturligtvis, och i dagsläget finns ingen förklaring till varför de 


ökar. Därför la socialdemokraterna i regionen nyligt fram ett initiativärende i 


Hälso- och sjukvårdsnämnden, där de ville utreda orsaken och få fram 


förslag på åtgärder. Av svaret tillbaka att döma så är styret inte intresserade 


av att ta reda på orsakerna till längre väntetider. Ärendet anses besvarat med 


lite fakta runt hur det sett ut under åren 2021 och 2022, att väntetiderna ser 


rätt lika ut över de två åren. Men det var ju inte vad frågan handlade om.  


 


För Ljusdals del har de redan långa väntetiderna ökat till hela 19,1 minuter 


för prio 1-larm. Över tid har det ökat på följande vis: 17,9 (2020), 18,6 


(2021), 19,1 (2022).  


 


När det kommer till att rädda liv så hänger det på minuten, ibland sekunder. 


Att en så stor kommun till ytan som Ljusdal har längre väntetider än 


exempelvis Hudiksvall eller Gävle är inte konstigt. Det är en av de saker 


man måste ”leva med”  och acceptera som landsbygdskommun. Dock blir 
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jag oroad när jag ser dessa siffror och tänker att vi måste ta reda på 


orsakerna.  


 


Om flera kommuner tycker detta är viktigt och trycker på uppåt så kanske vi 


skulle få fart på frågan igen och övertyga regionen. Det skulle gynna alla 


kommuner att titta på saken. Jag vill därför ställa följande två frågor till 


kommunstyrelsens ordförande: 


 


1. Hur ser kommunledningen här i Ljusdal på det faktum att väntetiderna 


 ökar? 


2. Skulle kommunledningen vilja att saken utreds så vi får veta vad som kan 


 göras åt problemet?" 


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   


 


Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 


interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 142 Dnr KS-00465/2023  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
reglemente för samt stöd till enskilda vägar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om reglemente för samt stöd till enskilda 


vägar. 


 


I interpellationen skriver Jonas Rask- Samuelsson: 


 


"I samband med kommunstyrelsesammanträdet den 16 augusti avslog 


Framtid Ljusdal förslaget från mig och Centerpartiet att avsätta 800 000 


kronor ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till stöd för enskilda vägar. 


Framtid Ljusdal stödde sig i argumentationen på yttrandet från 


samhällservicenämnden. Det krävs pengar till nämnden och ”det tidigare 


reglementet för detta behöver ses över, revideras och beslutas politiskt”. 


Framtid Ljusdal valde därefter att rösta ner mitt förslag om att avsätta pengar 


till enskilda vägar.  


 


Eftersom att ett av Framtid Ljusdals argument för att avslå förslaget var att 


reglementet behövde revideras hade jag och Centerpartiet förberett ett 


initiativärende om att revidera reglementet. För tillfället ligger nu mitt 


ärende om att uppdatera reglementet någonstans hos kommunstyrelsens 


ordförande. Jag yrkade i kommunstyrelsen att ärendet skulle beslutas samma 


dag och gå direkt till kommunfullmäktige så att vi här kunde ta beslut om att 


sätta igång arbetet med revidering. Jag fick så klart ett nederlag i den 


voteringen eftersom att Framtid Ljusdal hellre verkar vilja söka en långbänk 


i ärendet än att stödja förslag från Centerpartiet och oppositionen. Eftersom 


det är kommunfullmäktige antagit reglementet så är det rimligen en uppgift 


för kommunfullmäktige att fatta beslut om översyn av reglementet. 


Beredningsprocessen kräver att kommunstyrelsen bereder ärenden inför 
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kommunfullmäktige och inför kommunstyrelsen ska kommunstyrelsens 


arbetsutskott bereda ärenden. På kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 


oktober fanns inte då heller mitt initiativärende på dagordningen. Enligt vår 


möteskalender skulle första datum för att bifalla mitt initiativärende vara den 


18 december.  


  


Nu har jag och Centerpartiet lagt fram förslag om både pengar till bidraget 


och om reglementet. Pengarna röstade Framtid Ljusdal ner både i 


kommunstyrelsen men också under budgetärendet i september här i 


kommunfullmäktige. 


 


I enlighet med den budget som Framtid Ljusdal valde att rösta igenom för 


2024 så har samhällsservicenämndens ordförande Ulf Nyman (M) förklarat 


att det finns ”ett sparkrav på 3 miljoner kronor” på dess förvaltning 


(Ljusdalsposten 28 september 2023). Det är oroväckande och risken är 


uppenbar att dessa minskade resurser omöjliggöra en nystart av stöd till 


enskilda vägföreningar. Att det dröjer att fatta beslut om revidering av 


reglementet gör inte oron mindre. 


 


Jag ställer utifrån ovan följande frågor:   


 


1. Hur ser tidsplanen ut för att fatta beslut om mitt initiativärende?  


 


2. I samband med vilket kommunfullmäktige räknar Framtid Ljusdal 


med att ett reviderat förslag till reglemente finns färdigt för beslut? " 


 


3. Kommer det att ske någon dialog med vägföreningarna i samband 


med revideringen av reglementet?  


 


4. Kommer Framtid Ljusdal att prioritera att återuppta stödet till 


enskilda vägar i sin detaljbudget? 


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   
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Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 


interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 143 Dnr KS-00466/2023  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
Framtid Ljusdal tänker följa ekonomistyrningsreglerna 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om Framtid Ljusdal tänker följa 


ekonomistyrningsreglerna.  


 


I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 


 


"I samband med kommunstyrelsens beslut om hantering av delårsrapport 


presenterade på sittande bord den politiska majoriteten ett förslag om 


tilläggsbudget för flera nämnder. Till förslaget fanns inga underlag som 


visade huruvida det är ett underskott på verksamheten utifrån ordinär drift 


eller om underskotten utgörs av särskilda händelser eller extraordinära 


kostnader. Allt var hastigt hanterat och på oppositionens frågor kom få och 


intetsägande svar. Några citat ur reglerna KF antagit ”Tilläggsanslag till 


fastställd driftbudget ska inte förekomma. Förändrade förutsättningar ska 


istället klaras genom omdisponering av tilldelade medel.” I tillämpnings-


anvisningarna som KS själva antagit finns exakt samma stycke med. 


 


I de av kommunfullmäktige antagna ekonomistyrningsreglerna samt de av 


kommunstyrelsen antagna riktlinjerna för tillämpning av reglerna står det 


tydligt att det är förvaltningarnas uppgift att per automatik ta fram 


handlingsplaner för att uppnå en budget i balans. Det uttalades av flera 


företrädare för majoriteten att det skulle undvikas så långt det är möjligt.  


 


Under början på året hade vi i oppositionen vid flera tillfällen synpunkter på 


hur den nya majoriteten som utgörs av Moderater, Sverigedemokrater, 


Ljusdalsbygdens parti, Liberalerna och Kristdemokraterna agerade i strid 
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med gällande ekonomistyrningsregler. Vi har vid flera tillfällen reserverat 


oss mot att hantering av olika ärenden strider mot ekonomistyrningsreglerna.  


 


Det har varit flera tydliga avsteg från beslut i kommunfullmäktige och 


tydliga avsteg från beslut i kommunstyrelsen. Frågan om besluten är värda 


något behöver därför väckas. Enligt mig och Centerpartiet är ett blocköver-


skridande ramverk för hur vi arbetar med ekonomin något väldigt bra för en 


kommun. Det är som riksdagens finanspolitiska ramverk som än idag följs 


av nästan alla i riksdagen sedan det antogs i samband med 90-talskrisen. Att 


ha antagit och arbetat fram våra kommunala ekonomistyrningsregler har 


tjänat vår kommun väl och lett fram till att vi nått fram till en situation med 


en stark och god ekonomi i vår kommun. 


 


Därför ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens ordförande:  


 


- Delar kommunstyrelsens ordförande min syn på att framtagandet av 


ekonomistyrningsreglerna varit en viktig del i att få ordning på 


kommunens ekonomi?  


 


- Anser kommunstyrelsens ordförande att det är viktigt att följa 


ekonomistyrningsreglerna samt tillämpningsanvisningarna? 


  


- Hur avser kommunstyrelsens ordförande att  i framtiden ändra 


arbetssätt för att efterleva besluten som tagits av kommunfullmäktige 


och kommunstyrelsen? 


 


- Tänker Framtid Ljusdal riva upp ekonomistyrningsreglerna eller 


förändra dem?" 


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   


 


Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 


interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  


 


Beslutsexpediering: Akt  
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§ 144 Dnr KS-00467/2023  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
regionens yttrande till Trafikverket med inriktnings-
underlag för nationella planen 2026-2037 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om regionens yttrande till Trafikverket med 


inriktningsunderlag för nationella planen 2026-2037. 


 


I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 


 


”Regelbundet fattar politikerna i Region Gävleborg ett beslut om vilken 


prioritering de anser är rätt gällande vilken infrastruktur som bör byggas i 


Gävleborg. Det här inriktningsunderlaget skickas sedan till Trafikverket och 


utgör underlag i myndighetens förslag till prioriteringar inför framtida 


satsningar och åtgärder. Ett viktigt dokument som väger tungt i många 


tillfällen efter det är antaget. I samband med regionstyrelsen den 17 oktober 


fattade regionstyrelsen beslut om inriktningsunderlag för 2026-2037. I det 


förslaget som presenterades inför mötet var bland annat åtgärder på Norra 


Stambanan inte en prioriterad åtgärd enligt det förslaget?  


 


Min fråga till kommunstyrelsen ordförande:  


  


- Hur har regionens dialog varit med kommunen i fråga om 


inriktningsunderlaget?" 


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Propositionsordning 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   


 


Ordföranden meddelar, att eftersom klockan börjar närma sig 22:00, kommer 


interpellationssvar att lämnas vid nästa sammanträde.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


52(57) 


Datum 


2023-10-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 145 Dnr KS-00302/2023  


Ej verkställda beslut - äldreomsorgen samt stöd och 
omsorg 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Omsorgsnämnden har översänt redovisning över ej verkställda beslut (SoL 


och LSS) som inte verkställts inom tre månader.               


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 7 september 2023, § 173 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 95 


Omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse 17 augusti 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


53(57) 


Datum 


2023-10-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 146 Dnr KS-00483/2023  


Interpellation från Kiki Furstedt (V) till omsorgs-
nämndens ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-
tjänst för tillsättande av vikarier med mera 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Svar lämnas vid nästa sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Kiki Furstedt (V) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 


ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-tjänst för tillsättande av vikarier 


med mera.  


 


I interpellationen skriver Kiki Furstedt: 


 


"Vi har som mål att göra Ljusdals kommun till en attraktiv arbetsgivare och 


att göra kommunen attraktiv att bo i. Vi jobbar även på att lyfta det positiva i 


och bland de anställda i kommunen. Både den psykiska och fysiska hälsan 


hos de anställda ska bättras på och de ska känna sig trygga på sina 


arbetsplatser. 


 


Direkt ställt under förvaltningschef Ingrid Sundström finns Bemanningen. 


Den har till uppgift att tillsätta personal där det saknas. Tidigare har de ringt 


in vikarier. Många av de anställda inom omsorgen upplever att det inte 


fungerar tillfredsställande. 


 


Helt plötsligt, och utan information, börjar bemanningsenheten tillsätta 


vikarier via sms istället för att ringa in vikarier till vakanta pass. Inte heller 


våra vikarier känner att de fått information om detta system. Det skickas 


alltså ut ett sms till ett antal valda vikarier och sen ska en bekräftelse komma 


till de som svarat, antingen att passet är tillsatt av annan eller om passet 


tilldelats den vikarien som svarade. Det här signalerar flera av både vikarier 


och ordinarie att det inte fungerar tillfredsställande. Det har även hänt att det 


inte kommit någon personal till en arbetsplats och att det även kommit fler 


till samma pass. Det här skapar stor oro bland vikarierna som är anställda i 


kommunen, hos de ordinarie och kunder/boende och brukare. Vi ser risker 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


54(57) 


Datum 


2023-10-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


för ytterligare försämring i arbetsmiljön för en förvaltning som redan nu står 


inför svåra utmaningar. 


 


Därför frågar jag dig följande: 


 


- Vem/vilka tog beslut om att tillsätta vikarier via sms? 


 


- Var det överhuvudtaget tänkt att informera om det nya sättet att via 


sms tillsätta vikarier? 


 


- På vilka grunder anser ni det vara rimligt att en personal på 


bemanningen, ensam, ska vara ansvarig och ha jour under helger och 


ska klara av att täcka upp det själv? 


 


- Är det verkligen läge att införa ett sms system samtidigt som 


Medvind införs och allt arbete kring arbetstidslagen med 


schemaändringar för en del anställda inom omsorgen görs? 


 


- Vilken strategi har förvaltningen haft för att informera och utbilda 


personalen i hur Medvind fungerar? 


 


- När beräknar ni att dessa system, Medvind och sms-tjänsten kommer 


att fungera tillfredsställande?" 


Beslutsunderlag 


Interpellation 24 oktober 2023 


Propositionsordning 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   


 


Ordföranden meddelar att interpellationssvar kommer att lämnas vid nästa 


sammanträde.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


55(57) 


Datum 


2023-10-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 147 Dnr KS-00478/2023  


Medborgarförslag om elljusspår på Mågamon 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om elljusspår på Mågamon har 


inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver att "jag tycker det vore guld om ni gjorde ett 


elljusspår på Mågamon. Det kanske skulle räcka om ni tog 3,5 km spåret. 


 


Det är så otroligt många som är på Måga och om det fanns ljus där skulle 


man även kunna dra upp skidspår vintertid."  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 23 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 


för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 


Förslagsställaren  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


56(57) 


Datum 


2023-10-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 148 Dnr KS-00485/2023  


Avsägelse från Tove Andersson (L) gällande uppdraget 
som ersättare i utbildningsnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Tove Andersson (L) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  


 


2. Sarah Andersson (L) väljs till ny ersättare i utbildningsnämnden. 


 


3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Tove Andersson (L) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 


utbildningsnämnden. 


 


Ordföranden frågar fullmäktige om Tove Andersson kan entledigas från sitt 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Yrkanden 


Henrik Estander (L): Sarah Andersson (L) väljs till ny ersättare i 


utbildningsnämnden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer  yrkandet under proposition. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Tove Andersson 


Sarah Andersson 


Utbildningsnämnden 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


57(57) 


Datum 


2023-10-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 149 Dnr KS-00490/2023  


Avsägelse från Lennart Ödlund (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Lennart Ödlund (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag.  


Sammanfattning av ärendet 


Lennart Ödlund (KD) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 


kommunfullmäktige.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om Lennart Ödlund kan beviljas entledigande från sitt 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Lennart Ödlund 


Länsstyrelsen 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 


 


 







